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Управлявали пандемията политически
Липса на цялостна концепция за справяне с пандемията, половин-

чати и избирателни решения, реакция след събитията са заключени-
ята от анализ на здравното обслужване по време на кризата.

Стр. 9

Бивш министър на ГЕРБ
готви изборен туризъм

Имаме много интересен
случай в Кюстендил - там
един бивш вътрешен ми-
нистър правил събиране с
бивш областен управител и
един излязъл в болничен
шеф на Областната дирек-
ция на МВР. Обсъждали са

как да привлекат 15 000
македонци да гласуват у
нас. Това разкри вътрешни-
ят министър Бойко Рашков,
след като съобщи за спе-
цакцията на МВР в страна-
та по над 100 сигнала за
изборен туризъм и покуп-

Водачът на листата в Кюстендил Христо Терзийски
се разпозна в думите на Бойко Рашков

ко-продажба на гласове.
Бившият вътрешен ми-

нистър на ГЕРБ Христо
Терзийски сам се разпозна
и обвини Рашков в клевет-
нически намеци, а прави-
телството - че искало “слу-
жебно да спечели избори-

те”. Ако има данни за
престъпление, Рашков да
действа с цялата строгост на
закона или да понесе отго-
ворност за думите, написа
във фейсбук Терзийски.
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одготвя се гигантска и невижда-
на по размерите си изборна манипу-
лация. Подготвят я ГЕРБ и на места
ДПС. Впрегнали са всички сили
повече от всякога. Залогът е голям -
изпускат кокала. Двете еднолични
лидерски корпорации, самоопреде-
лили се като партии, никога на избо-
ри не са се оставяли да разчитат на
късмета и любовта на избирателя,
макар да имат твърд електорат. Ви-
наги са прибягвали до покупко-про-
дажба на гласовете в гетата и по
братски са си ги разпределяли. Как-
то тайно и по братски от години са
оплели пипалата на Октопода -
въпросното мафиотско задкулисие,
което властва в корумпираната ни
държава. Същото, което не ние, а
американците посочиха с пръст и
наказаха, и ни посрамиха като авто-
номна държава и свободен народ.
Което осигурява милиардите от
всички обществени поръчки на един
и същ приближен обръч от фирми.
Което позволява да се раздават и
милиарди от височайшата джипка без
конкурс. А в уж демократичната ни
държава - членка на ЕС и НАТО,
един самозабравил се и изкрейзил
Вожд да си пълни чекмеджето в
спалнята с кюлчета злато и пачки.
На ортаците му от братската пар-
тия - да си строят сараи върху най-
красивите държавни кътчета. Да
крадат частни бизнеси, да източват
и фалират частни банки, да се
възползват от бюджетния и европей-
ски ресурс.
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Сигурност
в промяната
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за теб
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Ростислава ИВАНОВА

БСП ще постави въпроса за цените на комуналните услуги в следващото Народно събрание,
заяви по време на протест пред сградата на КЕВР лидерът на социалистите
в столицата Калоян Паргов. Въпреки гражданското недоволство по-късно регулаторната
комисия разреши поскъпване на парното с над 16%, на газа - с 10%, и на тока - с над 4%

Брюксел
наказва
заради антигей
политика
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Кой
стои зад
властовия
чадър

Йордан Марков
за музикалните
традиции
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Стр. 5
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МВР разследва над 100 сигна-
ла за купуване на гласове и под-
готовка на изборен туризъм с
привличане на десетки хиляди
гласове от Северна Македония, за
която е заподозрян бивш вътре-
шен министър, обяви вицепреми-
ерът и министър на вътрешните
работи Бойко Рашков. МВР е за-
почнало спецакция по сигналите
в цялата страна, която ще
продължи до деня на вота - 11
юли. “Имаме много интересен
случай в Кюстендил - там един
бивш вътрешен министър е пра-
вил тези дни събиране с бивш
областен управител и един из-
лязъл в болничен. Обсъждали са
как да привлекат 15 хиляди маке-
донци с български паспорти, кои-
то да гласуват у нас”, каза Раш-
ков. Министърът обясни, че “бол-
ният” е шеф на областната дирек-
ция на МВР, но не назова име.
Запознати пък заподозряха, че за-
месеният ексминистър е Христо
Терзийски, който води листата на

Директорът на Агенцията за държав-
на финансова инспекция (АДФИ) Геор-
ги Начев е неоткриваем и още не може
да бъде отстранен от поста си. Правени
са няколко опита да бъде намерен по
телефона, посетен е бил и в дома му, но
без резултат. Затова сега се работи с

96 училища ще получат средства
за библиотеки и кътове за четене за
500 000 лева от Националната про-
грама на МОН “Осигуряване на
съвременна образователна среда”.
Всички одобрени училища ще заку-
пят книги, като в 19 от тях ще се
създадат библиотеки, другите ще
обогатят съществуващия фонд с
нова научно-популярна, художест-
вена литература и учебни помагала.

Върховната касаци-
онна прокуратура обя-
ви, че взима на специа-
лен надзор досъдебното
производство за инци-
дента с падналия МиГ-
29. Разпитани са всички
участници в ръководст-
вото на полета от кули-
те в Шабла и Балчик,
пилотите от самолета,
пуснал мишената, както
и техници. Изяснено е,
че преди полета е
извършен тест на техни-
ческото състояние на
изтребителя, при който
не е установена неиз-
правност.

Шефът на финансовата инспекция се крие от уволнение

Бивш вътрешен министър
организирал изборен туризъм
МВР проверява над 100 сигнала за покупко-продажба на гласове, обяви Бойко Рашков

Иззети са радарните
картини от кулите в
Шабла, Балчик и Щърке-
лово, както и от Базата
за командване, управле-
ние и наблюдение и Глав-
на дирекция “Гражданска
въздухоплавателна адми-
нистрация”, аудиозаписи
на разговорите между
кулата в Шабла и пилота,
а също кулите в Шабла и
Балчик, документи за
техническото състояние
на самолета, видеозапи-
си и други.

 Експертизи на от-
критите отломки ще
бъдат проверени за сле-

ди от взрив, горене, ме-
ханични въздействия
или за други следи
върху тях.

Черната кутия на
падналия край Шабла из-
требител МиГ-29 ще
бъде разчетена в лабора-
тория в Русия. На 24
юни устройството беше
намерено на дъното на
Черно море, но е частич-
но повредено от водата,
затова военните пре-
поръчаха да се потърси
съдействие от произво-
дителя. При инцидента
загина майор Валентин
Терзиев.

Върховната прокуратура наблюдава
разследването за падналия МиГ

Предвидени са пари за 12 529 книги
или 8358 заглавия.

Кътове за четене ще се създават
не само в библиотеките, но и на
други подходящи места в училища-
та - фоайета, пред класни стаи, в
свободни помещения. По програ-
мата за учениците до IV клас са
предвидени драматизации и създа-
ване на приказки, на книжки с илю-
страции по приказки и др. По-голе-

мите ученици ще провеждат диску-
сии, състезания, представяне на
личното творчество, литературни
четения и др. Ще се организират
срещи с авторите на детски книги
Мая Бочева и Слави Стоев, с писа-
телите Никола Бенин, Иван Коста-
динов, Петя Кукудева, Радостина
Николова, Здравка Евтимова, Заха-
ри Карабашлиев, Никола Райков,
Милен Хальов и др.

96 училища ще купят над
12 000 книги за библиотеките си

СНИМКА БГНЕС

Министърът на вътрешните работи Бойко Рашков
оповести предприетите организационни мерки
във връзка с подготовката и провеждането
на предстоящите парламентарни избори

ГЕРБ в Кюстендил. “Изборният
ни туризъм не е само от Изток, а
и от Запад. Вероятно македонски-
те граждани не участват безкори-
стно в изборите”, коментира Раш-
ков. Полицейският шеф още не е
освободен, засега МВР само на-
блюдавало, без образувано досъ-
дебно производство.

МВР подозира и подготовка-
та на вътрешен изборен туризъм
- с регистриране на стотици и
хиляди граждани на едно и също
място, за да гласуват. Това се гла-
сяло за доста населени места, като
се планира в дните преди избори-
те да се концентрират голям брой
български граждани на един ад-
рес, каза Рашков и даде пример с
Благоевград. МРРБ и МВР прове-
ряват сигналите и извършват де-
регистрация на определени лица.

Проверява се и сигнал от
Германия, че се подготвя фик-
тивна секция през фалшиви за-
явления от българи, които не
живеят там. Министърът разка-

за и за случай в карнобатското
село Екзарх, където е намерен
телефон с 31 снимки на лични
карти. МВР имало данни за пред-
лагани по 80 лв. на глас, а ако
цялото семейство гласува за оп-
ределена партия - и 20 лв. бонус.
В Бургас пък имало списъци на
длъжници, на които било обеща-
но опрощаване на дълговете от
лихварите, ако гласуват “правил-
но”. В плевенско село 300 души
обявили, че ще гласуват, а накрая
се оказало, че са около 1000. Има
и данни срещу известен политик,
който на предишни избори се е
занимавал с покупка на гласове
във Врачанско, Монтанско и Ви-
динско за “една партия от изве-
стен етнос”, което е довело до
завиден резултат, посочи Рашков
в намек за ДПС.

Малко по-късно от прокура-
турата публикуваха списък с
имейл адреси, на които може да
се подават сигнали за изборни
нарушения.

нотариус, който да му връчи докумен-
тите за освобождаване.

Финансовият министър Асен Васи-
лев разпореди проверка в АДФИ в сре-
дата на юни по сигнали за нарушения в
дейността на агенцията. Начев  предста-
вил болничен лист за домашно лечение

до 17 юни още при встъпването в
длъжност на министъра. След това обаче
изчезнал безследно. “На 1 юли тази сага
приключва, защото изтича администра-
тивният срок и всичко ще се счита за
връчено”, обясни министърът.

Василев обяви, че се готви измене-

ние в Закона за обществените поръчки,
за да се пресече практиката фирми да
използват подизпълнители, ако не от-
говарят на условията. Така той отго-
вори на въпрос как се е стигнало до
раздаване на 8,6 млрд. лв. без общест-
вени поръчки.

√‡‰ÒÍËˇÚ Ò˙‚ÂÚ Ì‡
¡—œ ‚ —ÓÙËˇ Ó„‡ÌË-
ÁË‡ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌË ÏÂ‰Ë-
ˆËÌÒÍË ÔÂ„ÎÂ‰Ë ÔË
ÔÛÎÏÓÎÓ„, Í‡‰ËÓÎÓ„ Ë
ÓÚÓÔÂ‰ Ì‡ 5, 8 Ë 9
˛ÎË 2021 „. ÓÚ 9,30
‰Ó 16 ˜‡Ò‡ ‚ ÏÂ‰ËˆËÌ-
ÒÍË ˆÂÌÚ˙ ì—ÂÌÚ
“ÓÏ‡î Ì‡ ·ÛÎ. ì÷‡ ¡Ó-
ËÒ IIIî π91.

«‡ÔËÒ‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÎÂ-
ÙÓÌ: 0884 501 119
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Корнелия Нинова
по повод 30-годишнината от

създаването на Конституцията

БСП иска актуализация на
списъка на енергийно слабите
Партията няма да отстъпи

от преизчисляването на пенсиите

и усилията за повишаване на доходите

Левицата иска
част от данъците
да остава
за общините

Само шоково увели-
чение на доходите може
да компенсира увеличе-
ните цени на тока, пар-
ното, топлата вода и на
хранителните продукти,
заяви лидерът на БСП
Корнелия Нинова в Пле-
вен, където бе, за да под-
крепи водача на листата
на “БСП за България”
проф. Румен Гечев и кан-
дидатите за депутати.
Нинова изтъкна като
най-голяма опасност за
България бедността и
неравенствата, които са
и една от причините за
демографската катастро-
фа. “Каквито и магист-
рали да построим, как-
вато и икономика да на-
правим, народ няма ли,
няма смисъл. Първата
ни грижа са хората”,
подчерта тя. БСП насто-
ява списъкът с енергий-
но слабите спешно да се
актуализира и след това
да се планират средства
за подпомагането им на-
есен. Преизчисляването
на пенсиите е абсолют-
но задължително, катего-
рична бе Нинова.

“В последните 4 го-
дини България падна по
всички показатели на
икономическия и соци-

ти и общински съветни-
ци също изслушаха из-
биратели. Хасково тряб-
ва да заеме достойното
си място на проспери-

ален живот и на здраве-
опазването. В дъното
на ЕС сме и това се
усеща във всяко село и
град на страната”, за-
яви първият в листата
на левицата в Благоев-
град проф. Георги Ми-
хайлов на среща в Яко-
руда. Местните му спо-
делили, че ако ситуаци-
ята продължи да е така-
ва, след 10 години Яко-
руда няма да я има.
Проф. Михайлов е ка-
тегоричен, че ако след
изборите на 11 юли не
бъде съставено прави-
телство, България ще
влезе в сфера от про-
блеми. БСП предлага
развитието на икономи-
ката да става на регио-
нален принцип. Благо-
евградска област е до-
статъчно голяма и има
различни по структура
общини с различна го-
лемина, с различен кли-
мат, с различно разви-
тие, поясни медикът.

Демографската криза
и първите стъпки за пре-
одоляването й бяха ос-
новни теми и на среща-
та на водача на листата
на “БСП за България” в
Пазарджик Драгомир
Стойнев с избиратели.

Представители на ръководството
на Сдружението на кметовете на
кметства и кметски наместници и на
БСП проведоха среща, на която
обсъдиха проблемите пред местната
власт. Двете страни се обединиха
около предложението на БСП да
продължи започнатия още през 2005
г. процес на фискална децентрализа-
ция, като част от данъка върху дохо-
дите да остава за общините. Кмето-
вете изразиха недоволство от систем-
ното нарушаване на законите в стра-
ната, което се отразява негативно и
на самите кметства. Сдружението се
оплака от малките делегирани бюд-
жети и все по-трудното осигуряване
на сигурността на хората и опазва-
нето на селскостопанската продук-
ция. Затова кметовете поискаха за-

БСП пое ангажимент да поставя проблемите на малките населени места

силване на правомощията им за по-
добър контрол по изразходване на
средствата, определени от бюджета.

Представителите на БСП се анга-
жираха да продължат да поставят про-
блемите на малките населени места в

парламента, както и да продължат ди-
алога с регулярни срещи.

На срещата БСП бе представена от
зам.-председателя на партията и дълго-
годишен кмет на Гоце Делчев Влади-
мир Москов, както и градоначалника

на Самоков и председател на Съвета
по местно самоуправление към НС на
БСП Владимир Георгиев. В диалога се
включиха и водачите на “БСП за Бълга-
рия” в столичните 23 и 24 МИР Хри-
сто Проданов и Георги Свиленски.

Строителен инженер,
общественик и политик

Георги Григоров е роден на 5 май
1940 г. в с. Габрешевци, Кюстендилско.

Завършил е специалност „Хидроенер-
гийно строителство” в Инженерно-строи-
телния институт. Работил е като помощ-
ник технически ръководител на каскада
„Въча”. По-късно е избран за секретар,
първи секретар на Студентския РК на
ДКМС, секретар на ЦК на ДКМС.

На 32 години става зам.-министър на
строежите. След година преминава на пар-
тийна работа като първи зам. завеждащ
отдел „Стоителство, архитектура и транс-
порт”. По-късно седем години е секретар
на ГК на БКП по въпросите на строител-
ството, архитектурата и транспорта, като
е координатор на жилищното строителст-
во в София, на строежа на Народния дво-
рец на културата, на реконструкцията на
Народния театър, на резиденция „Бояна”
и много други.

В продължение на четири години е за-
веждащ отдел „Организационен” на ЦК на
БКП. От 1984 г. до 1986 г. е първи секретар
на ОК на БКП в гр. Кюстендил. През 1986
г. е избран за председател на Асоциация
„Строителство и строителна индустрия”.

Бил е член на ЦК на БКП и народен
представител.

На 28.06.2021 г. ни напусна

инж. ГЕОРГИ
БОРИСОВ
ГРИГОРОВ

Непосредствено след 10.11.1989 г. е
избран за първи секретар на ГК на БКП.
По-късно основава фирма за промишлено
строителство, която строи обекти в Ре-
публика Карелия.

След 1989 г. издава две книги и три
стихосбирки - „Как да не ти се живее” –
с разкази, от които струи непреклонен оп-
тимизъм за живота, примесен с мъдростта
на многообразния му житейски опит, и
„Наниз от усмивки” – с „лакардии” за ин-
тересни хора, с които се е срещал – стро-
ители, политици, писатели, артисти, кос-
монавти – хора с чувство за хумор.

Женен, с двама сина.
През целия си живот се е ръководил

от принципите за честност и отговорност
в работата, внимание, доброта и всеот-
дайност към хората.

От семейството

Да го подкрепят дойдо-
ха първите в листите за
Ямбол и Пловдив Крис-
тиан Вигенин и проф.
Иво Христов.  Нужни са
повече инвестиции, кои-
то ще доведат до спира-
нето на огромните, не-
ефективни и непрозрач-
ни разходи, които са
правени от досегашната
власт, заяви Стойнев,
който представи приори-
тетите на левицата в раз-
личните сфери на иконо-
миката. Проф. Христов
призова: “Да си върнем
гордостта! Да си върнем
страната!”. БСП, макар
и в трудни избори, е мо-
тивирана, организирана
и гледа в общата цел -
промяна на модела, за-
яви Вигенин.

Основните проблеми
са липсата на заетост в
малките населени места,
лошото състояние на
уличната мрежа, на ме-
дицинското обслужване
и липсата на аптеки, за-
яви водачът на листата в
Ловеч Ирена Анастасо-
ва в Бежаново и Дерман-
ци, общ. Луковит.

Първият в листата на
“БСП за България” в
Хасково Владимир Ма-
ринов, кандидат-депута-

ращ град и ние от леви-
цата ще работим за това,
заяви Маринов. Това
може да стане с ръст на
инвестициите и с реали-

зацията на конкретни
ангажименти, като на-
пример изграждането на
индустриална зона в
Узунджово, поясни той.
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Гл.ас. д-р Атанас Ку-
рутос от Института по
органична химия с цен-
тър по фитохимия към
БАН е носителят на на-
градата на името на акад.
Иван Юхновски в наци-
оналния конкурс “Изявен
млад учен в областта на
органичната химия”. Той
бе организиран от Хи-
микотехнологичния и
металургичен универси-

Антикорупционната
комисия образува произ-
водство за конфликт на
интереси за проф. Ди-
митър Буланов в качест-
вото му на изпълнителен
директор и член на борда
на УМБАЛ “Александ-
ровска”. Поводът са ме-
дийни публикации. Спо-
ред тях за времето, дока-
то е бил изпълнителен ди-

Хронично болните са най-
голямата жертва на КОВИД-
19, заяви директорът на На-
ционалния център по обще-
ствено здраве и анализи доц.
д-р Христо Хинков. Той
представи анализ на здравно-
то обслужване на население-
то по време на пандемия.
Анализът бе възложен на
НЦОЗА от служебния ми-
нистър на здравеопазването
Стойчо Кацаров. Подобен
анализ обещаваше от месеци
предишният здравен ми-
нистър Костадин Ангелов.

Доц. Хинков поясни, че
има много голям спад на дис-
пансерните прегледи. ДУМА
припомня, че подобни заклю-
чения, свързани с проследява-
нето на хронично болните,
представи преди време
“Галъп”, подобен извод има-
ше и в доклада за дейността
на НЗОК за 2020 г. Според
доц. Хинков може да има 3
причини: някакъв уникален
фактор, който той изключи,
втората е, че здравната систе-

ма се е справила лошо, което
е по-вероятно, а третата е, че
много хора не са се регистри-
рали като заболели и са почи-
нали в домовете си. “Кризата
се управляваше по-скоро по-
литически, отколкото меди-
цински, властта се опитваше
да реагира, но винаги след
събитията, липсваше цялост-
на концепция за справяне с
нея, решенията - половинчати
и избирателни, а всичко това
задълбочи недоверието на хо-
рата във властта. Като недо-
статък се отчита решението
пациенти с КОВИД-19 да
бъдат приемани във всички
болници, включително онко-
логични, вместо да има обо-
собени. Едва в хода на панде-
мията голямата част от бол-
ниците започнаха да изграж-
дат системи за кислородоте-
рапия, инфекциозните отделе-
ния на много болници (дори
големи областни) от години са
закрити”, гласи обобщението.

По време на пандемията у
нас са починали 166 050 души,

като 78% от починалите са
между 60 и 89 г. Според анали-
за около 38 хиляди са почина-
лите по време на първата вълна
от КОВИД-19 в края на м.г.

По отношение на заболяе-
мостта от КОВИД-19 страна-
та е на 21 място в ЕС, но
спрямо смъртността от коро-
навируса е трета. Освен това,
както много пъти ДУМА е пи-
сала, България е сред първен-
ците по висока смъртност в
Европа. Според анализа
смъртността от КОВИД-19 е
123,4 на 100 хил. население,
но в останалите класове бо-
лести не се наблюдава осо-
бена разлика от предишни
години. България влезе в тази
криза болна, коментира доц.
Хинков и припомни, че поне
от 15 години сърдечносъдо-
вите болести са основна
причина за високата
смъртност. В същото време
всеки трети (28%) приет в
болница в този период е бил
за лечение на КОВИД-19.

Здравното министерство

ще представи цялостен план за
противодействие на следваща
вълна от КОВИД-19, съобщи
министър Кацаров след пред-
ставянето на доклада. По ду-
мите му планът ще включва
както инвестиции в система-

та, индикатори кога и при как-
ви показатели какви противо-
епидемични мерки се въвеж-
дат, така и насоки за работата
и взаимодействието на спеш-
ната, извънболничната и бол-
ничната помощ.

Хронично болните са голямата
жертва на коронавируса
Здравната система се оказала неподготвена,
сочи анализ по поръчка на МЗ

Хората, които са отказали ваксини-
ране срещу КОВИД-19, ако се разбо-
леят, да си плащат. Такава идея лансира
главният държавен здравен инспектор
доц. Ангел Кунчев. Той е категоричен,
че е недопустимо хора със социалноз-
начими професии да отказват ваксина.
Според него прогнозата за нова вълна
от КОВИД-19 не е преувеличена.

От 1 юли на територията на ЕС е в
сила т.нар. зелен сертификат. “Посте-
пенно вървим към момента, в който ев-
ропейските граждани ще достигнат до
така заветния колективен имунитет,
когато няма да се налага повече да за-
тваряме граници”, коментира в радио-
интервю евродепутатът от БСП Петър
Витанов. Той е категоричен, че с въвеж-
дането на тези правила условията на

СНИМКА БГНЕС

Министър Стойчо Кацаров обяви,
че следващата седмица ще представи план
за действие при следваща КОВИД-вълна

Д-р Атанас Курутос с наградата
на акад. Иван Юхновски

тет и Съюза на химици-
те в България. Отличие-
то му бе връчено на
тържествена церемония
от ректора на ХТМУ
проф. д-р инж. Сеня
Терзиева-Желязкова.

Наградата се връчва от
няколко години, учредена
е с личното спомощество-
вателство на известния
химик акад. Иван Юхнов-
ски. В конкурса  участва-

ха шестима млади учени
от три висши училища и
БАН. Основните области
на научните интереси на
д-р Курутос са органичен
синтез и стереохимия,
химия на хетероциклени-
те съединения, химия на
багрилата; дизайн на сен-
зори и биосензори, спект-
роскопски техники за ха-
рактеризиране на органич-
ни вещества.

ректор, а сега член на
борда на лечебното заве-
дение, проф. Буланов е
имал сключени и граждан-
ски, и трудов договор с
болницата. Твърди се, че
той е изпълнявал пет
длъжности едновременно.
Предмет на проверка ще
са основанията за тези
договори, полученото
възнаграждение и евенту-

алното наличие на частен
интерес в тази насока.

След образуване на
производството комиси-
ята изисква и получава
необходимата информа-
ция и документи и се
произнася с мотивирано
писмено решение в срок
до два месеца, който
може да бъде удължен
еднократно до 30 дни.

Антикорупционната комисия
разследва директора на
„Александровска”

Кунчев иска отказалите ваксина да
плащат лечението си от КОВИД-19

пътуване се унифицират и то значител-
но ще се улесни, а и туризмът ще се
възроди. Бяха направени серия от греш-
ки от правителството - първо при под-
бора на ваксини, а след това и при лип-
сата на информационна кампания, при-
помни евродепутатът поредицата от
ситуации, довели до скептицизма и не-
доверието на българите. По думите му
сега България разполага с най-много
ваксини, които стоят на склад.

Според последните данни на Ев-
ропейския център за контрол на бо-
лестите напълно ваксинирани са
14,2% от българите над 18 г., а първа
доза са получили 16,3% (при 15,8%
преди седмица). И по двата показате-
ля за поредна седмица страната ни е
последна в Европа.
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Комисията за енергийно и
водно регулиране (КЕВР) прие
окончателно новите цени на
електрическата и топлинната
енергия за следващата година и
на природния газ за юли. Опре-
деленото финално поскъпване
е доста над предварително ко-
ментираните цени.

Средното повишение на
тока за страната е 4,40%, като
най-голямо е за клиентите на
ЧЕЗ - 5,57%, следвано от по-
требителите на ЕВН - ръст от
3,74%, и на абонатите на “Енер-
го-Про”, чиито сметки ще се
повишат най-малко - с 3,51 на
сто.

Топлинната енергия пос-
къпва средно с 16,23%, като
най-голямото повишение е във
Велико Търново с над 23%,
следват Бургас и Плевен - с над
20 на сто, и София, където
сметките ще нараснат почти с
една пета. Само в дружествата
в Сливен и Габрово повишени-
ето ще е под 10 на сто. Произ-
вежданият от топлофикациите
ток поскъпва средно с близо 37
на сто, като най-голямо е пови-
шението за столичното друже-
ство - с близо 70 процента.
Това също дава своето отраже-
ние върху цените на електро-
снабдителните дружества.

Природният газ през насто-
ящия месец ще струва с около
10 на сто повече. Неговата цена
ще е 49,94 лв./МВтч без данъци

КЕВР ни удари с по-високи
от очакваните цени
Парното поскъпна с над 16%, газът - с 10%, токът - с над 4%

Туристическият сектор
изпитва големи затруднения
в глобален мащаб, а ударът,
който понася заради панде-
мията от коронавирус, може
да доведе до загуба от над 4
трлн. долара за световната
икономика в периода 2020-
2021 г. Това сочи доклад на
Световната организация по
туризъм към ООН, в който
се изтъква, че здравната кри-
за дава отражение и върху
други сектори, тясно свърза-
ни с този бранш.

Международният ту-
ризъм и секторите около него
са претърпели приблизител-
на загуба от 2,4 трлн. долара

България и Румъния мислят
как да намалят трафика
през „Дунав мост”

Министерствата на транс-
порта на България и Румъния
създават съвместна работна
група за намаляване трафика
през “Дунав мост 2”. Това
съобщи във Видин транспорт-
ният министър Георги Тодоров
след среща с държавния секре-
тар в румънското Министерст-
во на транспорта Адриан Ко-
васниану.

Причина за образувалите се
опашки през последните месеци
е увеличеният с 15% трафик
през “Дунав мост 2” в сравне-
ние със същия период на 2019
г. Има новопоявил се албански

По предварителна експертна оцен-
ка зърнената реколта през 2021 г. ще
бъде в границите на 5,7-5,8 млн. тона
за пшеница и над 500 хил. тона за
ечемика. Това обяви министърът на
земеделието Христо Бозуков, който
откри жътвата край Плевен. Според
данните, които той цитира, площите,
които се очаква да бъдат ожънати с

Очакваме 5,7-5,8 млн. тона пшеница тази година
пшеница тази година, са близо 12 млн.
дка, с ечемик са 1,250 млн. дка, а с
рапица - 1,3 млн. дка.

“Това ми дава основание да съм
спокоен, че хлебният баланс у нас ще
бъде осигурен. Независимо от про-
менливото време, обилните валежи и
падналите градушки очакваме добра
зърнена реколта, която ще бъде при-

брана навреме. Това сочат и данните
от заключителното обследване на по-
севите, че се очертава много добра
реколта от зърно в страната”, каза Бо-
зуков.

“Вярваме, че и в новата политиче-
ска среда на ЕС земеделието няма да
бъде разделителна линия между голе-
мите и по-малките страни членки,

между Западна и Източна Европа.
Убедени сме, че равенството ще бъде
постигнато и в новата Обща селскос-
топанска политика и бъдещата рамка
на европейското подпомагане на аг-
рарния сектор”, коментира председа-
телят на Националната асоцияция на
зърнопроизводителите Костадин Ко-
стадинов.

товарен трафик през моста, кой-
то търси дестинация Средна
Европа и досега е преминавал
през Сърбия и Хърватия. Този
трафик сега използва “Дунав
мост 2”. Голяма част от трафи-
ка през Сърбия също използва
съоръжението във Видин, веро-
ятно заради увеличените такси
в съседната държава.

Вчера опашката от камио-
ни на “Дунав мост 2” беше над
3 километра, а преди седмица
е била близо 13 километра.
През следващата седмица ра-
ботна група от двете страни
ще посети и моста при Русе.

Туризмът повлича света към
икономическа загуба за 4 трлн. долара

през 2020 г. в резултат на
пряко и непряко въздействие
на резкия спад в ваканцион-
ните пътувания по цял свят.
Подобни щети може да има и
тази година, предупреждава
докладът, като отбелязва, че
възстановяването до голяма
степен ще зависи от темпо-
вете на ваксинация в различ-
ните държави.

Заради неравното разпре-
деление на ваксините по све-
та и различните темпове на
имунизация туристическите
загуби са различни. Според
доклада те са по-големи в раз-
виващите се страни и могат
да допринесат с до 60% от

загубите в глобалния БВП.
Очаква се туристическият
сектор да се възстанови по-
бързо в страни с висок про-
цент на ваксинация като
Франция, Германия, Швейца-
рия, Обединеното кралство и
САЩ. Експертите обаче не
мислят, че ще има връщане
към нивата отпреди пандеми-
ята и нормализиране на пъту-
ванията на туристи преди
2023 г., като процесът може
да се забави и повече. Основ-
ните бариери са ограничени-
ята за пътуване, бавното ов-
ладяване на вируса, загубе-
ното доверие на туристите и
лошата икономическа среда.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Въпреки протеста на гражданите КЕВР разреши поредното
поскъпване на ток, парно и газ и то с по-високи от очакваните цени

и такси при досегашна стойност
от 45,27 лв. Основните причи-
ни за нарастването на цените
са по-високите разходи на енер-
гийните дружества за природен
газ и въглеродни емисии, по-
сочват от Комисията за енер-
гийно и водно регулиране.

Сутринта граждани се
събраха на протест срещу уве-
личението на цените на парно-
то, тока и природния газ пред
сградата на КЕВР. “БСП раз-
полага с достатъчно авторитет-
ни експерти в енергетиката,
които ще поставят въпроса за
цените на комуналните услуги
в следващото Народно събра-
ние. Ще настояваме КЕВР да
защитава интереса на гражда-
ните при преговорите с опера-
тори като “Булгаргаз”, “Топло-
фикация”, “Софийска вода” и
“ЧЕЗ”. Не бива датата 1 юли да
я превръщаме в национален ден
за протест срещу увеличението
на цените на комуналните ус-
луги в България”. Това заяви на
протеста лидерът на столични-
те социалисти Калоян Паргов.
Въпреки гражданското недо-
волство регулаторната комисия
одобри поскъпването и то с по-
високи от очакваните процен-
ти.

Още преди окончателното
решение на КЕВР трите енер-
годружества - ЧЕЗ, ЕВН и
Енерго-Про, съобщиха, че за-
почват извънредно отчитане на

електромерите заради новите
цени. Абонатите обаче сами
може да проверят данните на
електромерите си и да ги пода-
дат на електрокомпаниите.

От ЕВН обявиха, че има
възможност клиенти, които
желаят, да направят самоотчет
на своите електромери - да сва-
лят показанията от електроме-
ра, да ги запишат и да ги пода-
дат на съответното дружество.
Дружествата ще изчислят цени-
те, те ще бъдат коректно отра-
зени и в следващата фактура ще
бъдат видни двете цени. За да

могат да осигурят бързото от-
читане на електромерите, ЧЕЗ
са ангажирали допълнително
над 500 служители, които ще
работят с удължено време.
Поради физическата невъзмож-
ност обаче всички електромери
да бъдат отчетени в един и същ
ден, месечните сметки на кли-
ентите ще бъдат преизчислени
към датата на въвеждане на
новите цени, т.е. 1 юли. Клиен-
тите на ЧЕЗ могат и сами да
отчетат показанията на елект-
ромерите си и да подадат дан-
ните си до 4 юли. Самоотчита-

нето е по желание и не отменя
извършването на месечен отчет
от страна на дружеството.

От Енерго-Про уточняват,
че данните от показанията мо-
гат да се подават до днес, 2 юли,
включително на денонощната
телефонна линия на дружество-
то, на електронна поща или в
център за обслужване на ком-
панията. Тя ще изчисли потреб-
лението по регламентирана
методика, а платежните доку-
менти ще съдържат два подпе-
риода - по старите цени до 30
юни и по новите от 1 юли.
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Õ‡ 2 ˛ÎË 2021 „. (ÔÂÚ˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÂÒ‚˙Á‚‡ÌÂ Ì‡
ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ ‚ Í‚. ì÷ÂÌÚ˙î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰Ó-
ÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî, ÓÚ ·ÛÎ.
ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ
Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ-
‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - https://
sofiyskavoda.bg/water-stops.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡-
ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
¬ ◊¿—“ Œ“  ¬. ì÷≈Õ“⁄–î,
–¿…ŒÕ ì –¿—ÕŒ —≈ÀŒî

С минимален излишък от 82
млн. лв. държавният бюджет
приключва първата половина
на годината. Само преди месец
хазната се върна на минус с
дефицит от 173 млн. лв. Три
месеца по-рано пък - към края
на първото тримесечие, бюд-
жетът бе с над 650 млн. лв.
дефицит. От финансовото ми-
нистерство обясняват, че подо-
брението се дължи основно на
по-високите постъпления от
корпоративен данък. Това е

Банковата система отчете 30,5% ръст на печалба-
та си през първите пет месеца на годината. Към 31
май тя е 622 млн. лв. - със 145 млн. лв. повече от
отчетения резултат за първите пет месеца на пред-
ходната година, съобщи БНБ. Причина за подобре-
ния финансов резултат са най-вече по-големите при-
ходи от такси и комисиони в сравнение с миналата
година, показват данните на БНБ. Освен това са на-
малели и разходите за обезценка на евентуални лоши
кредити. Нетните приходи от такси са нараснали с
18%, показват данните на БНБ. По това перо банките
са събрали от клиентите си 558 млн. лв. за първите
пет месеца на годината при 476 млн. лв. през 2020 г.
С постоянно повишение на таксите от няколко годи-
ни насам банките се опитват да компенсират намаля-
лата печалба от ниските лихви по кредитите. През
последните 12 месеца обаче търговските банки пред-
приеха рязко увеличаване на таксите за обслужване
на гише и на разплащателните сметки, увеличени бяха
и таксите за ползване на банкомати и банкови карти.

Доходността на банките от лихви е почти на
нивото от миналата година. Към 31 май 2021 г. по
това перо банките са получили нетно 1,115 млрд. лв.,
докато през миналата година сумата е била 1,080
млрд. лв. (3% ръст). Освен ниските лихви на този

Координационният съвет за подго-
товка на България за членство в еврозо-
ната прие проект на Национален план
за въвеждане на единната валута, съоб-
щи пресслужбата на БНБ. Въвеждането
на еврото е планирано без преходен
период, като датата на приемане на
единната валута ще съвпада с въвежда-
нето й. Целевата дата за приемане на
общата валута на ЕС остава 1 януари
2024 г., замяната на левовете с евро ще
стане при сегашния фиксиран курс, а в
рамките на месец граждани и фирми ще
могат да се разплащат и с двете валути,
преди левът да отиде в историята, пре-
движда проектопланът.

Задачите по въвеждането на еврото
за всички са разпределени в плана - от
институции и фирми до обикновените
граждани. Дефинирани са правилата за
преизчисляване на цените, обяснени са
процедурите за замяна на пари в брой и
за конвертиране на левови депозити и
заеми с фиксирани и променливи лихве-
ни проценти. Посочени са процедурите
за снабдяване и разпространение на ев-
робанкноти и монети, описани са и не-
обходимите законодателни промени. До-

Без преходен период при
замяната на лева с еврото
Само месец ще можем да плащаме и с двете валути

Бюджетът приключи полугодието с малък излишък

кументът задава и етапите на информа-
ционната кампания, която трябва да
улесни преминаването към новата валу-
та - от разяснения за визията на банкно-
тите и евроцентовете и как да разпозна-
ваме фалшификатите до възможните
мерки срещу некоректни търговци, кои-
то ще опитат да раздуват цените. Пред-

стои и приемането на друг план, който
ще конкретизира задачите от национал-
ния план и ще добави графици и отго-
ворници, става ясно от съобщението на
централната банка.

Промените в цените и заплатите при
преминаване към еврото ще са невиди-
ми за хората, под един процент. Дано

обаче кампанията за въвеждане на евро-
то не е толкова “успешна”, колкото за
ваксините - тогава може да възникне
проблем, коментира финансистът Лю-
бомир Дацов. Според него един месец и
двете валути ще важат. След това ще се
премине изцяло към евро. Монетите и
банкнотите ще бъдат готови, предвари-
телно напечатани. Ние няма да знаем,
ще научим предполагам в петък вечерта,
че от понеделник се въвежда еврото.
Такава е практиката във всички страни,
за да бъдат избегнати определени спеку-
лации, твърди Дацов. “С приемането на
еврото ще загубим част от нашия суве-
ренитет. Единната валута ще бъде в
ущърб на българската икономика и изоб-
що на страната. Защо се бърза чак тол-
кова много? Много трудно може да се
види фактора, който заслужава Бълга-
рия да мине по бързата писта и да се
присъедини към еврозоната. Най-очевид-
ната причина за бързането е, че еврозо-
ната означава вкаменяване, бетониране
на страната в рамките на европейската
идея и блокирането на всякакви възмож-
ности за маневри”, коментира иконо-
мистът доц. Григор Сарийски.

очаквано, тъй като крайният
срок за подаване на фирмените
данъчни декларации и внасяне-
то на налога бе изместен зара-
ди коронакризата от 31 март
на 30 юни. Положително влия-
ние върху приходите оказва и
продължаващото подобрение
при постъпленията в частта на
косвените данъци, социално и
здравноосигурителните прихо-
ди, посочват от ведомството.

Приходите, помощите и да-
ренията по консолидираната

фискална програма за първото
полугодие са в размер на 24,7
млрд. лв., което е 51,9% от го-
дишния разчет, като спрямо
първото полугодие на 2020 г.
се отбелязва ръст от близо 3,3
млрд. лв. Данъчните и не-
данъчните приходи нарастват с
3,6 млрд. лв., докато постъпле-
нията от помощи намаляват с
0,3 млрд. лв. Значителен ръст
на месечна база спрямо същия
месец на предходната година се
отчита при приходите от кор-

поративни данъци, ДДС, акци-
зи и осигурителни вноски. Раз-
ходите по консолидираната
фискална програма, към които
попада вноската на България в
бюджета на ЕС, към юни 2021
г. се очаква да бъдат в размер
на 24,6 млрд. лв., което е 46,9%
от годишния разчет. За сравне-
ние, разходите за същия пери-
од на 2020 г. бяха в размер на
19,8 млрд. лв. Значителният
ръст на разходите през първо-
то полугодие на 2021 г. спря-

мо същия период на предход-
ната година е свързан, от една
страна, с по-ниската база през
2020 г., когато има отчетени
значително по-малки по размер
разходи за борба с пандемията
от КОВИД-19, докато към
юни 2021 г. тези разходи са
съществени, и от друга страна
- на политиката по доходите,
политиките в социалната сфе-
ра и по-високите разходи за
администрацията, обяснява
министерството.

Високите такси вдигнаха
печалбата на банките с над 30%

резултат влияе и въведеният заради коронавируса
през април 2020 г. частичен мораториум върху кре-
дитите. Към края на май са отсрочени заеми за 9,66
млрд. лв. От тях 7,548 млрд. лв. са на фирми, а 2,112
млрд. на домакинства. Направените разходи за по-
криване на евентуални лоши кредити в края на май са
203 млн. лв. или с 57 млн. лв. (22%) по-малко от
начислените година по-рано. Търговските банки са
получили 99 млн. лв. дивиденти от свои дъщерни дру-
жества. През миналата година сумата е била почти
двойно по-голяма - 176 млн. лв.
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НАКРАТКО

На площад “Тянанмън” китайски военен вдига националния флаг на церемонията по повод 100-годишнината
от създаването на компартията. В своята реч лидерът на ККП и държавата Си Цзинпин обяви, че ерата
на националното унижение и налагането на нечия чужда воля върху Китай е завинаги в миналото.
Китайският народ ще “разбие главата” на всяа външна сила, която се опита да го пороби, каза той.

СНИМКИ БГНЕС

Служители на гражданската
защита източват водата от
наводнен паркинг в полския
град Шчечин. Последните 24 часа
върху града се изля пороен и
продължителен дъжд.

Европейската комисия ще заведе
дело срещу Полша за нарушение на ос-
новните ценности на ЕС. Причината е
създаването на “свободни от ЛГБТ
зони” в някои градове в източноевро-
пейската държава, пише “ИЮ
Обзървър”. Според Брюксел правата на
хомосексуалистите трябва да се зачи-
тат във всички страни-членки, но уп-
равляващата националистическа партия
в Полша е превърнала антигей полити-
ките като част от управляващата плат-
форма. През март тя изрично забрани
на еднополовите двойки да осиновяват
деца, а над 100 града и области се обя-
виха за “свободни от ЛГБТ зони”.
Брюксел се е зае да разследва въпроса.
Припомняме, че партията “Право и
справедливост”, която е на власт, мно-
гократно влиза в сблъсъци с ЕК по
въпроса за демократичните ценности,

Брюксел наказва
за антигей политики
ЕС ще съди Полша за зони без ЛГБТ лица,
гласят по-малко еврофондове за Унгария

тъй като поставя съдилищата и медии-
те под по-голям държавен контрол, ог-
раничава правата на аборт и отхвърля
имиграцията от Близкия изток и Афри-
ка. Варшава до голяма степен отказа да
промени политиките си, заявявайки, че
трябва да защитава традиционните ка-
толически обичаи в страната.

Междувременно германският
вътрешен министър Хорст Зеехофер
заяви, че намаляването на еврофондо-
вете на Унгария е една от най-добрите
възможности да се покаже на страна-
та, че е преминала всички граници с
новия закон срещу разпространение
сред учениците на пропагандата за
сексуалните малцинства, съобщи в.
“Политико”. Пред в. “Аусбургер Ал-
гемайне” Зеехофер изтъкна, че защи-
тата на ценностите на ЕС “може да се
разглежда по различни начини”: “Мис-

ля, че съкращаването на финансиране-
то от ЕС е един от начините да пока-
жем, че няма да останем безучастни”,
отбеляза той. Миналата седмица пра-
вителството на Виктор Орбан прие
закон, който обяви, че “майката е жена,
а бащата  мъж”. Забранено бе и раз-
пространението на ЛГБТ материали
сред подрастващите.

САЩ пък въвеждат ново правило,
което ще позволи на американците да
избират пола в паспорта си, без да
представят медицинска документация,
пише “Уолстрийт джърнал”. Промяна-
та ще улесни транссексуалните. “Това
е стъпка към насърчаване на равни
права за всички различни хора по све-
та”, коментираха от Държавният де-
партамент. Въвежда се и ново опреде-
ление за пола на лица, които не се имат
нито като мъже, нито като жени, а
като “небинарни, интерсексуални и не-
съответстващи на пола”.

Коментар на стр. 8

Португалия и Испания из-
дадоха нови правила за пътува-
не в опит да ограничат разпро-
странението на най-заразния
вариант на коронавируса “Дел-
та”, открит за пръв път в Ин-
дия, съобщи “Евронюз”. От
понеделник неваксинираните
британци, пътуващи до Порту-
галия, ще трябва да преминат
задължителна карантина в
продължение на две седмици,
според нова мярка на Лисабон.
Който пътува до континентал-
на част по въздух, суша или
море, ще трябва да покаже, че е
напълно ваксиниран или тряб-
ва да се изолира. Това е първа-
та държава в ЕС, която обяви,
че вариантът “Делта” е вече до-

Великобритания ще гони
европейци без уседналост

От четвъртък всеки европейски гражданин, който не
е подал заявлението си за уседналост след Брекзит, ще
загуби законното си право на работа, наем на жилище
и достъп до социални помощи във Великобритания. Тези
граждани дори могат да бъдат депортирани, съобщи
ТАСС.

До последната минута гражданите се редяха на
опашка, за да се опитат да получат документи. Зам-
председателят на ЕК Марош Шефчович призовава Ве-
ликобритания за повече гъвкавост. “Възможността за
удължаване беше обсъдена с нашите партньори от Ве-
ликобритания, но не можахме да намерим решение.
Поисках го за всички, които се занимават с тези про-
блеми, и да бъдем щедри към тези, които са уязвими,
към тези, които поради ограничения от пандемията не
са успели да подадат заявлението си навреме, за тези,
които имат основателни причини да не подадат заявле-
нието навреме”, обясни Шефчович. Според експерти
обаче, ЕС няма какво да направи и в дългосрочен план
щетите ще бъдат постоянни.

миниращ на нейна територия.
Испания също наложи нови

ограничения за британските
пътници. От четвъртък хората,
пристигащи от Великобритания
на Балеарските острови, ще
трябва да покажат, че са
напълно ваксинирани срещу
КОВИД-19 или да покажат от-
рицателен PCR тест. Във Фран-
ция протича обратния процес,
почти всички карантинни огра-
ничения са премахнати. Всички
заведения са отворени и хората
посещават масови културни и
спортни събития. А САЩ
отхвърля задължителната вакси-
нация при влизане в страната.
Не е ясно от кога ще влезе в
сила това решение.

Португалия и Испания
затягат пътуванията

Учения на Сърбия
и Румъния

ВВС на сръбската и румънската

армии провеждат тази седмица на

летищата и във въздушното про-

странство на двете страни учение

“Еър Сълюшън 2021”, съобщи

сръбският в. “Политика”. Отра-

ботва се съвместно изпълнение на

задачи по контрол и защита на

въздушното пространство, разре-

шаване на кризисни ситуации във

въздушното пространство в гра-

ничната зона, въздушна подкрепа,

медицинска евакуация, издирване и

спасяване.

Франция удължи отпуската
за бащинство до 28 дни

Франция удвоява отпуска по ба-

щинство от 14 на 28 дни, което го

прави една от най-щедрите полити-

ки в Европа, предаде АФП. От 1 юли

влиза в сила съответното законода-

телството, прието от парламента

в края на миналата година. Франция

въведе платен отпуск за нови бащи

през 2002 г., но само седем на всеки

10 бащи се възползват от него,

въпреки многобройни проучвания,

показващи множество положител-

ни ефекти от присъствието на

двамата родители след раждането.

Хунтата в Мианмар
освобождава затворници

Военната хунта в Мианмар ос-

вободи общо 2296 души, арестувани

заради участието им в протестите

срещу преврата, съобщи местна

преса, цитирана от ТАСС. Военните

власти уточниха, че всички обвине-

ния срещу освободените са свалени.

Говорителят на управителния съвет

Зау Мин Тун поясни пред медиите, че

освободените “са били част от про-

тестите, но не са имали ръководна

роля. Те също не са участвали в

насилствени действия”. По време

на протестите срещу хунтата бяха

убити 883 демонстранти.

16 ранени от експлозия
на фойерверки

Най-малко 16 души, включител-

но полицаи, са ранени от експлозия

при акция по изземването на неза-

конни пиротехнически материали за

фойерверки в Лос Анджелис, съоб-

щи “Лос Анджели таймс”. Взривът

е повредил близките сгради, както

и превозното средство, в което е

имало повече от два тона пиротех-

ника. Жителите на околните къщи

са били евакуирани. Един човек е

бил задържан заради небрежно

съхранение на взривни устройства.
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СВЕТОВЕН ДЕН НА НЛО. През 2001 г. Хактан

Акдоган, създател на Междуна-
родния музей на НЛО в Истан-
бул, публикува предложение за
честването му. Поводът е го-
дишнина от инцидента в Розуел
(САЩ). През нощта на 4 юли 1947 г. нещо се раз-
било в близост до градчето в щата Ню Мексико.
Собственикът на ранчо “Мак” открил подобие на
летяща чиния. В нея се намирали телата на чети-
рима от пътниците, трима от които мъртви.
Човекът се обадил в близката военна база, откъде-
то поели контрол над нещата.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СПОРТНИЯ ЖУР-
НАЛИСТ. Отбелязва се от 1995
г. по инициатива на Междуна-
родната асоциация на спортния
печат (AIPS). На тази дата през
1924 г. в Париж е основана асо-
циацията. Сред учредителите й
са представителите на осем държави.

1566 - УМИРА НОСТРАДАМУС, ФРЕНСКИ ЛЕ-
КАР И АСТРОЛОГ (Р. 1503 Г.).
Мишел дьо Нотърдам е известен
с предсказанията си за бъдеще-
то на света, събрани в книгата
му “Центурии” (1555).

1714 - РАЖДА СЕ КРИСТОФ ГЛУК, НЕМСКИ
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1787 Г.).
Автор на над 100 опери. Най-зна-
чимите му произведения са напи-
сани по време на престоя му в
Париж под патронажа на кра-
лица Мария-Антоанета. Сред
най-известните му творби са ба-
летът “Семирамида”, оперите
“Парис и Елена”, “Орфей и Евридика”, “Ахил” и др.

1904 - РАЖДА СЕ ЖАН РЕНЕ ЛА-
КОСТ, ТЕНИСИСТ (УМИРА 1996 Г.).
Един от т.нар. четирима муске-
тари на френския тенис (Жак
Брюньон, Анри Коше, Рене Ла-
кост и Жан Борот-
ра). Три пъти шам-
пион на Откритото
първенство на Фран-
ция, два пъти на
“Уимбълдън” и два
пъти на Откритото първенство на САЩ. Дизай-
нер на тенис фланелки и автор на първото спе-
циално създадено за спорт облекло в света.

1906 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ДИМИТРОВ-РУДАР,
ДЕТСКИ ПИСАТЕЛ И КРИТИК НА ДЕТСКА ЛИ-
ТЕРАТУРА (УМИРА 1994 Г.). Истин-
ското му име е Петър Димитров Ке-
лов. Един от основателите на Друже-
ството на детските писатели (1925).
Автор е на над 20 книги, по-голяма
част от тях с разкази за деца и юно-
ши. Автор е и на първите учебници и христома-
тии за детска литература.

1961 - УМИРА ЪРНЕСТ ХЕМИНГУЕЙ, АМЕ-
РИКАНСКИ ПИСАТЕЛ И ЖУРНАЛИСТ (Р. 1899
Г.). Автор е на романите “И слънцето
изгрява”, “Мъже без жени”, “Сбогом
на оръжията”, “Зелените хълмове на
Африка”, “Да имаш и да нямаш”, “За
кого бие камбаната”, “През реката
към дърветата” и др. Романът “Старецът и мо-
рето” му носи американската награда “Пулицър”
за 1953 г. и Нобелова награда за литература за
1954 г.

2000 - УМИРА ПРОФ. ЧАВДАР ДРАГОЙЧЕВ,
КАРДИОХИРУРГ (Р. 1925 Г.). Син на
Цола Драгойчева. Един от основате-
лите на сърдечната хирургия в Бълга-
рия. Бил е член на Световната кардио-
логична асоциация, директор на Науч-
ния институт по сърдечносъдови забо-
лявания. Развива хирургичното лечение на вроде-
ни сърдечни пороци в ранна детска възраст.

Здравето? Нищо ново
Аида ПАНИКЯН

За здравето и болести-
те на българина - отново
нищо ново под слънцето.
От началото на пандемия-
та в отвъдното са отишли
толкова българи, колкото
е населението на област
Кърджали плюс  град с
около 6 хиляди души. А
това е многократно по-
вече от жертвите, които

България е дала на фрон-
та по време на Втората
световна война! Според
експертите или здравна-
та система не се е спра-
вила, или, както неведнъж
ДУМА подчертаваше,
огромна група хора (с
КОВИД-19 или обостре-
ни хронични състояния)
не са стигали до медицин-
ска помощ и са умирали
по домовете си.

Ако все пак второто
се окаже вярно и някога
бъде доказано, излиза, че
живеем в престъпна
държава. Не медицински-
те служители, не болни-
ците, не експертите, а
властта е имала нехайно
и престъпно поведение по
време на пандемията. Бе-
рем горчивите плодове на
това отношение към на-

цията. И безспорно на
човек му идват на ум гроз-
ни въпроси. Затова ли с
охота се раздаваха онези
50 лева към пенсиите -
хем за “чиста” съвест
пред възрастните, повод
за хвалене, хем общият
финансов ресурс е много
по-малък от едно законно
преизчисляване на пенси-
ите. Щом измират толко-
ва възрастни, парите все
ще стигнат. Цинично?
Уви! Така излиза.

Анализът на високата
смъртност у нас показа
уродливата страна на
едно 10-годишно управле-
ние. Не че не го знаехме.
Нула усилия от страна на
властта да привлече и
задържи в страната млади
медици по не много при-
влекателни, но изключи-

телно важни за медицина-
та и за общественото
здраве, специалности.
Нула усилия за развитие-
то на общинското здраве-
опазване. Дори напротив
- умишлено унищожение.
Дейност, обратна на вся-
ка цивилизована държава.

Констатациите са на-
правени. Те са същите,
които всеки българин пра-
ви всеки ден. Въпросът е
кой ще отговаря за неслу-
чилата се у нас предотв-
ратима смъртност? Редов-
ни здравни министри - бол,
поне осем за десетилетие.
Непростимо от години
бездействие на властта за
осигуряване на медицин-
ска помощ на хората от
отдалечените райони. Или
пак КОВИД-19 ще е ви-
новен? Така е по-лесно.

Европа удари дъното
Таня ГЛУХЧЕВА

Вече не е тайна за
никого, че Европа отдав-
на се е изчерпала откъм
нормални стойности в
културата, политиката,
идеите дори. Това личи
не само по артистите,
които представляват
страните си на престиж-
ни международни кон-

курси. Личи и по някои
безумни политики, които
Брюксел не само прила-
га, но и налага. Има тол-
кова неразрешени про-
блеми, като последствия-
та от КОВИД-пандемия-
та, нарастващата бед-
ност, безработицата, а
ЕС се вълнува от права-
та на ЛГБТ общността.
Първо заплаши Унгария
с изключване заради при-
етия закон, че “майката е
жена, а бащата - мъж”
(какво безобразие само!),
а сега ЕК ще съди Пол-
ша. Причината е сходна:
създаването на зони, сво-
бодни от хомосексуали-
сти, и законови забрани
на еднополови двойки да
осиновяват деца.

Много шум, много

врява! Този път Европа
наистина удари дъното и
вече копае и по-надолу.
Защо мълчи за правата на
децата, за които няма
места в ясли и градини?
А на хората без достъп
до качествено образова-
ние и здравеопазване?
Това не е ли нарушаване
на конституционни пра-
ва? Веднъж вече правиха
опит да въведат нови
термини като “родител
1” и “родител 2”. В Гер-
мания родилки, когато
трябва да попълнят пола
на детето си, имат право
на избор между “жен-
ски”, “мъжки” и “не се
знае”. И повечето изби-
рат третата опция - “ко-
гато порасне, само да си
избере”. Това ли е демо-

кратичността на евро-
пейските ценности?

Вярно, че има държа-
ви по света като Брази-
лия, където операцията
за смяна на пола се по-
ема от здравната каса, но
какво от това? Този факт
прави ли я нормална,
развита и цивилизована?
Нито едното, нито дру-
гото.

Въпросът е как така
изведнъж се появиха тол-
кова “различни” хора в
Европа? Има толкова
въпроси, които изникват
всеки ден, а отговори
няма. Да не забравяме, че
има права и права. Едни-
те са фундаментални, без
тях не може. Но другите
са подменени права, за-
това са и вредни.

Борба за кокала
От стр. 1

Тази бандитска,
дълбока държава на Вож-
да и ортаците му е на път
да се сгромоляса.  Обла-
жилите се край нея са
много и няма да се дадат
без бой. Готови са на
всичко, за да възстановят
отвратителното и изро-
дено управленско ста-
тукво, превърнало ги в
Крезове, господстващи
над този беден и отчаян
народ. Затова ще газят
законите повече отвсяко-
га досега, ще пропаган-
дират срещу машинния
вот, ще манипулират из-
борите с купуване на ци-
ганска любов, ще органи-

зират изборен туризъм в
братска Македония, ще
откриват кухи секции
даже и в Западна Европа,
ще рекетират бедните и
изплашени хора в Родо-
пите и другите изоставе-
ни от Бога и държавата
райони в България.

А изпадналият Вожд
и глашатаите му ще оби-
калят като луди по села
и паланки и безочливо
ще лъжат, приписвайки
всичките си управленски
грехове на президента,
правителството и поли-
тическите опоненти. Ще
повтарят като мантри
изфабрикуваните и ня-
мащи нищо общо с исти-
ната партийни опорки.

Че “правителството на
Радев” се готвело да от-
крадне изборите. Че слу-
жебните министри вече
провеждали кампания за
президентския вот на-
есен. Ще повтарят като
папагали глупотевините
на слънчасалия лидер, че
кабинетът “Янев” източ-
вал язовири, за да злепо-
стави великата му пар-
тия. Че били прокарали
над половин милиард ки-
лометри магистрали в
България - демек чак до
Марс, а сега “хората на
Радев” ги спирали. Че
връщали страната в ко-
мунизма, а развитието й
- в Средновековието. Че
чистката на корумпета-

та му във властта била
по диктат от Кремъл за-
ради разкритите руски
шпиони. А след 18 000
жертви на КОВИД и
никаква ваксинация ще
се хвалят колко добре са
управлявали кризата. Ще
обещават космически
заплати, след като 12
години крадоха и ни до-
караха до просешка тоя-
га. И със сигурност ще
хвърлят много милиони,
за да се върнат, както
Вождът се закани...

От нас като граж-
данско общество зави-
си кошмарът да не се
върне. Като гласуваме
и престанем да сме рав-
нодушни.
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Велислава ДЪРЕВА

Свободата
За името на Идеята

В началото е триадата “Свобода, равенство,

братство”. Какво дръзко предизвикателство към

една подредба на света, която изглежда вековечна

и се има за божествена! После времето замени

равенството и братството със справедливост и

солидарност.

Но! Една дума остана неизменна. СВОБОДАТА!

...Биографията на Димитър Благоев
написах първо за английските социалис-
ти, те да го вземат като пример, да се
учат от него. И днес, ако с тази книга аз
мога да допринеса нещичко за делото на
Дядо Благоев в България, аз ще бъда
безкрайно щастлива.

Да живее социализмът!

(Из обръщение към събора
на Бузлуджа 2018)

Свободата е незаменима.
Най-безценната ценност. Най-
похищаваната. Най-жертваната.
Най-саможертвената. Най-
нетърпимата, най-непоносимата
за всяка тирания.

Свободата няма еквивалент.
Както животът, човешкият жи-
вот няма еквивалент. Свобода
или смърт. Това е.

Свободата синоними няма.
Има само антиподи.

След 20 юли (2 август) 1891
г. в официоза на Стамболов - в.
“Свобода” (каква ирония!), крат-
ка дописка уведомява почитае-
мото гражданство, че на Бузлуд-
жа се събрали “група дечурлига”
и основали социалистическата
партия. И коментар: “Че как не
се намери някой умен чиляк да
каже на тези млади хора да оти-
дат къде Варна да си изстудят
разгорещените мозъци!”...

Безобидна насмешка. Твърде
скоро “Свобода” (“тая бясна

газета”, по думите на П.Р. Сла-
вейков) ще развърже змийския
си език: “предатели, изменници,
чужди оръдия, буболечки, чер-
ни души, глупци, пачаври, нахал-
ни момчета, кречетала, кокала-
новци, кокончета, пръдльовци,
ябанджийски псета, мръсници,
безчестници, регресисти, мани-
аци, грандомани, въртоглави,
шайка развалени дечурлига,
изпъдени за социализъм учени-
ци, политически пичове”...

Хонорарите на “Свобода” са
тъй тлъсти, че приличат на под-
купи. Не приличат. Те са подку-
пи. Стамболов е първият българ-
ски политик, който купува вест-
ници и журналисти с т.нар.
змийски фондове. А някогашни-
ят революционер Захарий Сто-
янов пише във вестника на ня-
когашния революционер Стефан
Стамболов най-срамните си из-
речения: “Ако Ботйов и Левски
живеяха, те щяха да бъдат най-
щастливи, ако се удостояха да
бъдат адютанти на нашия смел
и благороден княз Фердинанд”...

Има хора, които плащат за
Свободата. С живота си. И има
други, които плащат със Свобо-
дата. Разменят я. За слава и по-
чести, за дебел портфейл, пълна
гуша, меко кресло и висок пост...
Който днес плаща със Свобода-
та, утре ще й скове бесилката...
“Змийските фондове” никога не
свършват. Те са неизчерпаеми.

Похитената “свобода” лакей-
ства, обслужва, прислужва, угод-

ничи, поддаква, пее дитирамби,
венцехвали в захлас несъществу-
ващите благодеяния и подвизи на
вожда, целува ръцете, краката и
други свещени телесни части на
всеки овластен безграмотник, на
всяко овластено невежество, на
всяко овластено нищожество, на
всеки овластен мракобес, маро-
дер, подлец, лъжец, измамник,
бездарник, който си въобразява,
че е предводител на нещо, какво-
то и да е то, но най-вече - на
народа, щото си мисли, че на-
родът е овца. И твърди, че чува
гласа народен, но чува само соб-
ствения си глас. Това “цивилизо-
вано чудовище, този напарфюми-
ран изрод” (казва Маркс) клеве-
ти, ругае, позори, мърси и псува
истерично и вулгарно всеки, кой-
то може и знае.

Свободата тези работи не ги
умее. Няма ги тез кьорсофрад-
жийски таланти, маниери и май-
мунджулъци на партийните и
медийни еснафи, на политичес-
ките бакали, сутеньори, курти-
занки, държанки, мутреси, мет-
реси, мазнюги, мамелюци, тар-
тюфи, клакьори, челобитници,
опричници, наемници, амбу-
лантни търговци, контрабанди-
сти и черносотници всякакви.

Свободата не търпи лъжи,
измами, интриги, подлости, пре-
дателства, мерзости, ласкателст-
ва, словоблудия, фарисейщини и
велзевулства.

Свободата е непригодна за
обслужващ персонал. На какво-

то и да е. На когото и да е.
Свободата не владее изкуст-

вото днес да говори едно, утре
- обратното, вдругиден - нещо
трето, четвърто, пето и десето.

Свободата не пише и не из-
рича думи, които не мисли.

Свободата не понася никак-
ва тирания, никакъв диктат, ни-
какво самовластие, никакво
всевластие. Никакво и ничие.
Още по-малко - на глупостта и
простащината.

Свободата не хленчи, не
мрънка, не се умилква, за сниз-
хождение не моли, рушвети не
чака, подаяния не проси, подку-
пи не приема.

Свободата не мълчи, кога-
то вижда злото народно, и не
го чака да порасне, че да убие
народа.

Свободата не стърчи като
наплюнчен пръст, та да улови
политическия повей, белким се
уреди, че да кротне...

Свободата не копнее да я
допуснат в будоара на парите
или в слугинската стая на ръко-
водната лъжа. Раболепието е
срам, сервилността - порок, за
проститутки не ми се говори...

Свободата не е фирма,
предназначена за разграбване.
Нито табела, нито значка, боц-
ната на ревера на някое фю-
рерче или дученце.

Свободата е на върха на
бойното копие и главно - на
върха на перото. Свободата на
Словото, на Съвестта, на

Мисълта! Свободата да отстоя-
ваш принципи, позиции, убеж-
дения, идеи, идеали. Въпреки!

Свободата! Тя е човешка,
гражданска, политическа, твор-
ческа, вероизповедна, народна,
национална, държавна.

Тиранията има слуги, лакеи,
угодници, наемници, момчета за
мръсни поръчки, глутница тро-
лове, кучета-пазачи, надзирате-
ли, биячи, бухалки, бесилки, ги-
лотини, куршуми, инквизитори,
екзекутори, главорези... И “змий-
ски фондове”... Цял змиярник!

Свободата има апостоли,
рицари, светци, герои, мъчени-
ци, въстаници, антифашисти,
ремсисти, поети, публицисти.
Нашите безсмъртници. Посече-
ни, обесени, разстреляни, нани-
зани на щикове, изгорени живи,
удушени, захвърлени в канавки,
оврази, пресъхнали кладенци...

Кървав стълб от бляскави,
свещени имена! Те ни гледат. И
ни виждат. Вижда ни всевижда-
щото око на Гео. Минава
Хербст с неговата черна филцо-
ва широкопола шапка с черна
копринена кордела. И Вапцаров
допушва последната цигара, ос-
танала в ламаринената табакер-
ка... Те за Свободата погинаха.
Не за власт, не за жълтото паве,
не за кефа на самовлюбени пар-
тийни велможи, не за равнодуш-
ния плач на тълпите, още по-
малко - за жреците на историче-
ската безпаметност и забрава.

Свободата - това е дързост,
кураж, постоянство, великоду-
шие, благородство, саможертва,
себеотрицание, честност, почте-
ност, достойнство, достолепие,
истинност, искреност, морал,
нравственост, етика, човеколю-
бие, братство, другарство, демо-
крация, вишегласие, знание, по-
знание, духовност, култура,
мъдрост, интелект, просвеще-
ние, родолюбие, възпитание,
памет, съпричастие, солидар-
ност, безкористност, бъдеще,
възход, възвисяване, устрем,
знаме, песен, стих...

Свободата е талант.
Може да имаш всичките бо-

гатства на света.
И всичката власт под

слънцето.
И всичката слава и почести,

и ордени даже.
Ако нямаш Свобода - нищо

нямаш. Ти си никой. И нищо.

МЕРСИЯ МАКДЕРМОТ:

Да живее социализмът!
БЛАГОСЛОВЕН ДА Е ДЕНЯТ...

Излетът под буковите дървета
всъщност е учредителният конгрес на
Българската социалдемократическа пар-
тия, която с различни промени в името
ще поддържа непробиваема марксистка-
та традиция повече от сто години... Спо-
ред самия Благоев, участниците не са
официално избрани делегати, а са редица
видни социалисти, главно от Търново,
Казанлък, Стара Загора, Габрово, Дряно-
во и Севлиево, а някои от тях са придру-
жени от членове на социалистическите
групи, които представляват...

Програмата, която заимства от про-
грамите на белгийските и френските со-
циалистически партии, започва с изложе-
ние на основните моменти на историче-
ския материализъм и по-специално на
природата на капиталистическото про-
изводство и начина, по който то подгот-
вя пътя за социализма. Програмата при-
зова социалистите да се обединят в една
политическа партия, чиято задача е да
подготви работниците за идващата ради-

кална промяна към социализъм.
Крайната цел на партията е описана

като обществена собственост върху
средствата за производство, включител-
но земята; децентрализация на държава-
та и нейното превръщане във федерален
съюз на общините на производителите
(тази точка е заимствана от програмата
на френските социалисти); социално и
политическо равенство между половете
и предоставяне на пълно, свободно, на-
учнообосновано обществено образова-
ние за децата от двата пола.

Тъй като повечето от тези цели не
могат да бъдат постигнати в близко бъде-
ще, партията има и “минимална” програ-
ма с по-лесно осъществими искания,
включващи пълна свобода на словото и
съвестта; премахване на цензурата над
пресата, смъртното наказание и оковите
за осъдените; общо избирателно право
за мъжете и жените на възраст над 21
години; по-голямо участие на обществе-
ността в предложенията за приемане или
отхвърляне на законодателството и в
решаването на въпроси на войната и

мира; въвеждане на закони за защита на
труда в предприятията; законодателство,
предназначено да защитава наемните ра-
ботници; премахване на десятъците и
косвенитe данъци, които да бъдат заме-
нени с единен прогресивен данък върху
доходите...

Конгресът обсъжда някои практичес-
ки мерки за популяризиране на партията
и нейните идеи сред широката обществе-
ност. Също така е взето решение за печа-
тане на вестник, но тъй като организира-
нето няма да е бързо, е договорено вре-
менното използване на “Ден” на Янко
Сакъзов...

“На 20 юли по обед, доволни от
извършеното в Бузлуджанския конгрес,
със сияющи лица от съзнанието, че в този
ден под вековните букове на стария Бал-
кан туриха основите на “социалдемокра-
тическата партия” в България, юж-
нобългарските и северобългарските кон-
гресисти стиснаха горещо ръцете си с
пожелания за смела и енергична обща
дейност в името на великия идеал, който
ги съединява, и с радостно виждане в
следния конгрес се разделиха.”

Така Благоев описва края на истори-
ческия конгрес.

(Из “Ален мак самотен.
Биография на Димитър

Благоев”, изд. “Синева”)
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Само БСП има всeобхватна
програма за управление и е го-
това да я сложи на масата още
на 12 юли, веднага да я предло-
жи в Народното събрание, за
да се види кой кой е. Това обя-
ви лидерката на БСП Корнелия
Нинова на предизборна среща
в Севлиево.

Борбата срещу бедността е
първият от трите ни първосте-
пенни приоритета, изтъкна Ни-
нова: преизчисляване на всич-
ки пенсии върху среден осигу-
рителен доход, закон за възра-
стните хора,  безплатни дет-
ски градини и ясли, вдигане

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Готови сме за управление
БСП има всеобхватна стратегия с конкретни мерки срещу бедността,
за достъпно здравеопазване, образование, стимули за бизнеса

Юри МИХАЛКОВ

размера на майчинството през
втората година до размера на
минималната работна заплата
(или от 350 на 650 лева),
въвеждане на 500 лева необла-
гаем минимум за всяко дете на
работещи родители, безплатни
лекарства и учебници от 1 до
12 клас, вдигане на еднократ-
ната помощ за майките сту-
дентки от 2880 до 6500 лева.
Нинова подчерта, че този со-
циален пакет е насочен срещу

демографската катастрофа у
нас. “Каквото и да построим,
пътища, болници, няма ли на-
род, няма бъдеще”, подчерта
тя.

“Предстои ни много серио-
зен сблъсък за реформата в
здравния сектор”, предрече ли-
дерката. Сред основните стъпки
са премахването на търговския
статут на болниците, регионал-
но здравеопазване със защите-
ни здравни заведения в трудно
достъпните региони, държавно
финансиране за специализаци-
ята на младите кадри, за да има
лекари, въвеждане на електрон-

на здравна карта.
В образованието, който е

третият основен приоритет, ще
водим “старата битка за един
учебник по всеки предмет и
клас”, изтъкна Нинова. “А и в
него да пише истината за
българската история, традиции
и култура, и да не се подменя
истината”, категорична бе тя.

Понеже срещата бе, освен
със социалисти, и с местни
бизнесмени, Нинова акценти-
ра и върху мерките за бизнеса.
“За да има пари за пенсии, бол-
ници, учебници, трябва да има
икономика и производство. На

всичките ни срещи с бизнесме-
ни, те ни казват: “Дори не ис-
каме помощ от държавата, ис-
каме тя да не ни пречи”,
изтъкна Корнелия Нинова. Тя
посочи, че 49 разрешителни се
изискват за започването на
един бизнес и докато бизнес-
менът получи последния доку-
мент, срокът на първия вече е
изтекъл. А всички документи
струват пари и време, а някои
- и корупция, защото “се пла-
ща под масата”, каза Нинова.
Тя напомни, че за десет години
Кодексът на труда е променян
49 пъти. Всеки път работода-

тели и работници са подлага-
ни на стрес, като са им проме-
няни условията на работа, на
заплащане и пр.

“Това го правим ние, поли-
тиците. Длъжни сме да проме-
ним всичко това, да създадем
трайно законодателство, което
да даде гаранции за спокойни
условия за бизнес”, категорич-
на бе председателката на пар-
тията. БСП ще се бори за съче-
таването на икономиката и об-
разованието в единен процес, в
университетите и училищата да
се заявяват специалности, не-
обходими за бизнеса.

Корнелия Нинова убедител-
но опроверга твърденията, че
БСП е партия на статуквото:
“Когато преди 4 години започ-
нахме нашата битка срещу па-
ралелната държава, нашите
опоненти ни пращаха в Сибир,
и това - в XXI век! Когато оти-
дохме да защитим хората и
животните в Странджа, бяхме
обявени за заплаха за национал-
ната сигурност и ни разпитва-
ха в полицията и прокуратура-
та. Когато въстанахме срещу
корупцията в строителството,
Бойко Борисов докара строи-
телни машини на протест в
София срещу опозицията - няма
такъв случай в политическата
история.” Нинова припомни и
четирите вота на недоверие, два
от които бяха заради корупци-
ята. “Четири години последо-
вателна битка срещу този мо-
дел, това не е статукво”, обоб-
щи тя.

И напомни, че в това време
Слави Трифонов си водеше
предаването и дори канеше Бо-
рисов на удобни интервюта, а
Христо Иванов направи пра-
восъдна реформа, срещу която
сега се бори. А в 45-ото На-
родно събрание всички уж
нови и протестни партии
отстъпиха от обещанията си,
за разлика от БСП. Партията
на Слави - от мажоритарния
вот, “Демократична България”
- от лодката пред сараите на
Росенец и се прегърна с ДПС
за отваряне на още секции в
Турция, а “Изправи се! Мутри
вън!” - от преизчисляването на
пенсиите.

Хората задаваха въпроси,
свързани и с настояване депу-
татите по-често да са сред тях,
в региона. В емоционални из-
казвания те поискаха БСП да
дава ясен отпор срещу охулва-
нето на Съпротивата у нас, на
Русия и на социалистическия
период.

 Каква е политиката на БСП
за района на Габрово - някога ра-
ботнически край, със заводи, с ра-
бота за всички, а сега виждаме, че
и населението е понамаляло, лип-
сва поминък. Какво предлагате за
икономиката в района?

- Ако позволите, леко да ви по-
правя - населението не е понамаляло,
в Габрово се намираме в огромен де-
мографски срив. За последните десет
години населението в областта нама-
лява от 127 000 души на 106 000.
Раждаемостта е спаднала и вече е 5,9
процента, само за една година ново-
родените са намалели със 150. В мо-
мента Габрово е и сред най-застаря-
ващите райони на България.

Не искам само негативни неща да
говоря, затова ще кажа, че в БСП има-
ме политики, с конкретни мерки, ко-
ито трябва да проработят, за справя-
не с демографския срив - мерки за
възрастните и за младите. Защо един
млад човек напуска? Заради сигур-
ност на семейството и децата, заради
възможност за тяхното здравеопаз-
ване. И нещо много важно - усет за
социална среда. Единственият начин
е да стимулираме младите хора, мла-

КРУМ ДОНЧЕВ, ВОДАЧ НА ЛИСТАТА НА „БСП ЗА БЪЛГАРИЯ” В 7 МИР - ГАБРОВО:

Няма добра социална политика без работеща икономика

Разговаря Велиана ХРИСТОВА

дите семейства. И второ много важ-
но нещо - образованието. Трябва да
направим мост между образование-
то, особено професионалното, и ико-
номиката, така че младите да усещат
перспектива на регионално ниво.

 Има ли професионални учили-
ща, които да съответстват на
профила на района?

- В Габрово има висше училище -
Технически университет, който създа-
ва инженери и може да създава модер-
ни кадри. Тези кадри обаче трябва да
остават в областта, а когато няма ра-
бота, те заминават към по-големия град

или напускат държавата. Изпадаме в
ситуация, в която създаваме кадри,
създаваме потенциал за държавата и не
можем да го използваме.

Няма как да имаме социална по-
литика без работеща икономика. А
гръбнакът на икономиката са малки-
те и средните предприятия. Основ-
ното внимание трябва да бъде насо-
чено към тях. Основният фокус е как
ще бъдат разпределяни ресурсите в
държавата. И знаете ли защо?
Съвсем елементарно е - колкото
повече хора имат достъп до блага,
до образование, до здравеопазване,
толкова по-бърз е общият подем на
обществото. Не е ли така?

 Така е.
- Искаме да спрем демографския

срив, но това няма как да стане без
работеща икономика. Севлиево на-
пример има специфика - от район,
навремето изцяло земеделски, се
трансформира в индустриален. Как
Севлиево успя? Задаваме си този
въпрос. Обратно - Габрово, един от
най-силните индустриални градове
на България, е тотално унищожен.
Когато говорим за инвестиции,
трябва да бъдем много внимателни и
умерени; какви инвестиции искаме -
публични, вътрешни частни, външни
частни? Ако питате мен, трябва да
стимулираме българското производ-

ство, което означава вътрешни част-
ни инвестиции. Нашите собствени
капитали трябва да остават на тери-
торията на държавата ни.

 Чухме и по време на срещата
на Корнелия Нинова със социалис-
ти и бизнесмени в Севлиево - 100
процента от членовете на БСП са
много чувствителни и възмутени
от отричането на антифашизма
у нас. Хората искат от БСП до-
статъчно ясно изразена защита на
антифашистките позиции, отпор
на антикомунизма и на обругава-
нето на социализма.

- Много пъти сме показвали, че
отдаваме почит на дейците на
Съпротивата, на паметниците им,
които в момента са тотално занема-
рени. Един от тях е Балван. Можем
да отидем заедно да видите на какво
прилича, бях там преди дни. Когато
бях малък, баба ми и дядо ми живе-
еха в с. Кесарево, Великотърновско.
Всеки път, когато минехме покрай
паметника, дядо ми казваше: “Кру-
ме, тука се е водила велика битка.
Габровско-Севлиевският отряд!
Трябва да го помним и трябва да си
знаем историята.” Реалността и ис-
торията са едни и същи за всички -
трябва да ги пазим и да ги съхраня-
ваме, да ги помним, защото това е
нашата светлина занапред.
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ЙОРДАН МАРКОВ:

Благодарен съм на съдбата, че ме е срещнала с точните хора,
които да ми помагат през годините на моя житейски
и творчески път, откровен е талантливият изпълнител На стр. 12

Интервю на Альона НЕЙКОВА

ЙОРДАН МАРКОВ е сред
най-разпознаваемите имена
и гласове от младото
поколение изпълнители,
стъпващи уверено на българ-
ската музикална сцена.
Първите изяви на родения
в Силистра талант са в
група “Карнавал”, както и
в Детската школа по изку-
ства при Народно читали-
ще “Доростол”. От малък
пее в различни състави, а
солово пробива в безброй
престижни национални и
международни музикални
конкурси и проекти, просла-
вяйки България в Беларус,
Казахстан, Латвия, Македо-
ния, Молдова, Русия, Унга-
рия, Чехия и т.н. Получава
покана да следва в Москов-
ската държавна консерва-
тория “П. И. Чайковски”,
но завършва магистратура
в НМА “Проф. Панчо Влади-
геров”, специалност поп и
джаз пеене, в класа на
проф. д-р Стефка Оникян.
Три поредни години е сти-
пендиант на МОН в програ-
мата за осъществяване на
мерките за закрила на деца
с изявени дарби - от конкур-
са “Речни ноти” в Тутра-
кан. Три пъти печели Награ-
дата на публиката на
“Пирин фолк” в Сандански.
Организира и продуцира
концерти и турнета, в
които се включват звезди
на родната естрада.

 Толкова млад, а отбелязваш
10 години на сцената. Спомняш ли
си първите стъпки към подиума на
българската естрада, Данчо?

- С музика се занимавам от ран-
на детска възраст. Може би започ-
нах, когато съм бил на пет. И през
годините на моето израстване съм
участвал в различни детско-юношес-
ки конкурси и фестивали - както у
нас, така и в чужбина. Носител съм
на различни отличия от тези съби-
тия, но точно през 2011 година на-
правихме моята първа авторска пе-
сен заедно с композитора и аран-
жор Светослав Лобошки и големия
наш поет Ваньо Вълчев. С “Винар-
на” се явихме на международния
фестивал “Пирин фолк” в Сандан-
ски и за първи път спечелих една от
най-важните награди за всеки артист
и изпълнител - на публиката. И имен-
но от този момент започнах да от-
броявам годините и изявите ми на
професионалната музикална сцена.
Изключително бързо и неусетно
мина това първо десетилетие от
моето развитие и творчество.

 Какво беше това време за
теб?

- Смело мога да кажа, че през
този период се зароди огромно при-
ятелство, сътрудничество и творче-
ство с едни от най-големите автори
в българската музика - композитори,
поети и аранжори. Изключително
съм щастлив, че имах възможността
и привилегията да се докосна и да
работя с имена като Тончо Русев и
Евтим Евтимов, Ваньо Вълчев, Сте-
фан Димитров и Богдана Карадоче-
ва, Пламен Велинов, Светослав Ло-
бошки, Иван Михайлов, Мариета
Ангелова, Дешка Петрова, Иван
Тенев, Александър Петров, Камен
Драндийски, Кристиян Янкулов,
Мартин Антонов и други, с които
направихме куп композиции. Някои
от тях представихме на конкурсите
за нова авторска песен като “Бургас
и морето”, “Пирин фолк”, “Златен
кестен”, “Пролет” на БНР, “София
пее” и други. Така през 2016 година
се роди моят първи албум, озаглавен
“Живот на кръстопът”. Включените
в него 16 песни с моя екип започ-
нахме да представяме през 2017-а в
по-големите градове на България. А
през 2018 година се роди концерт-
ното турне “Любов и приятелство”,
в което си партнирахме с групата
“Тоника Домини” (Краси и Вили
Гюлмезови и Ева Найденова). Успях-
ме да реализираме 17 незабравими
концерта с хубавата българска му-
зика. През 2019 година се роди моят
втори албум, озаглавен “Силата на
любовта”, включващ 12 песни, кои-
то представяхме на голямото кон-
цертно турне “Да пеем заедно” с
Драго Драганов, Стефан Диомов и
групата “5-те сезона”. 16 концерта,
изпълнени с емоция и радост от това,
че млади хора продължават с тради-
циите на мелодичната песен със
стойностни стихове.
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 Предстои ли нещо
специално, с което да от-
празнуваш заедно с публи-
ката това първо десетиле-
тие в кариерата ти на
изпълнител?

- Разбира се. Моите по-
читатели знаят, че всяка го-
дина представяме по нещо
ново - нови концертни спек-
такли, нови песни, нови кли-
пове. Така и през 2021-ва ще
посетим по-големите градо-
ве в България с моя нов спек-
такъл “10 години на сцена”,
в който публиката пак ще
има възможността да чуе
най-популярните ми песни,
определяни от хората като
моя визитна картичка. Ще
прозвучат и няколко съвсем
нови композиции, реализи-
рани наскоро, които ще вля-
зат в третия ми музикален
албум.

 Имало ли е мигове, в
които си искал да се отка-
жеш от кариерата на
изпълнител в България?

- Ще излъжа, ако кажа, че
не е имало моменти на разо-
чарование през всичките
тези години. Наистина, бил
съм “на кръстопът”, но съм
устоявал на всички бури.
Може би не са били случай-
ни тези мигове и са се по-
явили точно на място, за да
ме научат да отстоявам себе
си и мечтите си, и без значе-
ние колко е било трудно, да
успея да продължа напред и
да бъда днес това, което съм
- усмихнат, щастлив, добър
и благодарен. Благодарен на
съдбата, че ме е срещнала с
точните хора, които да ми
помагат през годините на
моя житейски и творчески
път.

 Като че ли си от мал-
кото публични личности,
които при всяка възмож-
ност изразяват своята
признателност към хората,
които са винаги до теб и
са ти помогнали да вървиш
с достойнство по избрания
път. Не забравяш да благо-
дариш на композитори, на
текстописци, на твоя екип,

Десет години на сцена ме научиха да отстоявам
себе си и мечтите си, откровен е Йордан Марков

СНИМКИ “СЕНС МЮЗИК”

“
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на балета, на колегите,
които са ти подали ръка...
А в края на миналата годи-
на посвети и песента “Бла-
годаря ви” на твоите ро-
дители. От тях ли получи
първите си уроци за най-
важните човешки ценнос-
ти? И колко ти е трудно
да запазиш оптимизма си
и вярата в доброто в тези
трудни времена?

- Със сигурност, майка и
татко са дали всичко от себе
си, за да ме възпитат и да ми
покажат кое е правилно и
кое не е. Примерът, който
съм виждал вкъщи, е бил
такъв. Уважение, любов,
признателност и благодар-
ност. Израснах в малък, но
за сметка на това красив и
уютен град Силистра, къде-
то и до ден днешен присъ-
стват моралът, уважението и
най-важните общочовешки
ценности.

Наистина, винаги съм
благодарил на всеки, който
ми е помогнал по моя път.
И сега също искам да им
благодаря. Не мога да из-
броя хората, защото няма
да ни стигнат две издания
на вестника да ги напишем,
но те си знаят кои са, тъй
като са горди, че чрез по-
мощта си са подкрепили не
само мен, а и българската
музика и култура.

Винаги съм твърдял, че
съм непоправим оптимист.
И вярвам, че никой облак не
може да закрие цялото небе.
Вярвам, че още не е изгрял
най-слънчевият ден. Вярвам,
че най-хубавите срещи
тепърва предстоят. Вярвам,
че най-доброто е пред нас.
Защото от всекидневните си
срещи с хората виждам кол-
ко много дух има в тях. А
щом има дух, има и надежда!

 Каква бе последната
година и половина за теб?
Как повлия коронавирусът
на изявите ти и начина на
живот? На какво те научи
този период?

- Странни бяха тези ме-
сеци, както може би за всич-
ки по света. Лошото, че жи-
веем в прозаично време и не

го осъзнаваме. Парите изме-
стиха смисъла на всичко. А
от тях идва интересът.

Успях да поспра за миг,
да си почина, да се огледам
около себе си и да се разделя
с много хора, които се бяха
впили в мен като кърлежи и
само смучеха. Срещнах дру-
ги, с които имаме еднакви
виждания и разбирания. Ус-
пях в иначе забързаното ни
нормално всекидневие да
обърна внимание на себе си
и на близките си. Да стъпя
здраво на земята и да напра-
вя планове занапред.

 От какво, според теб,
ще имат най-голяма нужда
хората след окончателния
край на принудителната
изолация? Ще успеят ли да
се върнат към обичайния
ритъм на живот, отново
да се обърнат към музика-
та, изкуството, култура-
та?...

- Колкото и грозно да зву-
чи - всички имат нужда от
финанси... Това е самата ис-
тина. Много хора загубиха
работата си, бизнеси, които
са хранили цели семейства
години наред. Изключително
тъжно е. Знам, защо ме пи-
таш. И колкото и да съм оп-
тимистично настроен по
принцип, в моменти като
този съм реалист. Според
мен, повечето хора няма да

се втурнат към концертните
зали, театри и събития, за-
щото една част от публиката
няма възможност, а други
просто видяха, че могат да
живеят и без това. Да, скуч-
но и прозаично всекидневие,
но животът продължава...

Много трудно стана и от-
тук насетне никога нищо
няма да е същото. Разбира
се, не трябва да слагаме всич-
ки под общ знаменател. Със
сигурност, ще има и има
хора, които посещават кул-
турни мероприятия и ще се
завърнат към нормалния си
ритъм на живот. Но масово
българите се страхуват все
още...

Дай Боже, да дойдат по-
добри времена за всички ни.
Да спрем да се делим веднъж
завинаги. Да не гледаме в па-
ницата на другия, а да се хва-
нем за ръце и заедно да си
помогнем. Защото в живота
с хора се живее!

 Успя да сбъднеш една
от мечтите си с провеж-
дането вече на две издания
на Националния конкурс за
млади изпълнители на по-
пулярна музика “Дунавски
звезди” в родния ти град
Силистра. Ще има ли тази
година и трети конкурс?
Какво ти направи най-голя-
мо впечатление по време на
това събитие?

- Едно от нещата, с което
много се гордея през тези 10
години, е, че успях заедно с
ръководството на Община
Силистра да основем този
Национален конкурс за мла-
ди изпълнители на популяр-
на музика “Дунавски звезди”,
който се провежда ежегодно
на 9, 10 и 11 септември, без
значение какви дни от сед-
мицата се падат тези дати.

Хубавото е, че имам опи-
та като участник в подобен
тип събития в целия свят и
обединихме всичко добро от
всяко от тях като регламент,
за да се получи нашето изда-
ние. Още от първото му про-

веждане “Дунавски звезди”
се открои от всички остана-
ли около 120 конкурса в
България, които ежегодно се
организират, с прецизност,
точност, професионално
жури, прозрачност и уваже-
ние към всички участници и
гости на града.

И през 2021-ва, отново
на 9, 10 и 11 септември,
живот и здраве, ще се видим
в Силистра и ще наградим
всички достойни изпълните-
ли в реализацията на музи-
калната сцена.

Нещото, което ми прави
впечатление, е колко много
талантливи деца има в Бълга-
рия и как почти никой не ги
забелязва...

Затова отново искам да
благодаря на кмета на Об-
щина Силистра д-р Юлиян
Найденов, зам.-кмета по кул-
тура и хуманитарни дейнос-
ти г-жа Мария Недялкова,
директор на Дирекция “Ху-
манитарни дейности” г-жа
Цветана Игнатова, за протег-
натата ръка към тези млади
таланти на България.

 Какво за теб е българ-
ската музика?

- Всичко! В една песен на
Георги Христов се пее “С
музика живея и ден и нощ си
пея, и ден и нощ сърцето ми
звучи. С музика живея и как
ли аз без нея бих дишал, бих
ли бил аз жив?... С музика
живея!”

 Как се виждаш след
още 10 години на сцената?

- Дай Боже, да съм здрав,
това е най-важното! Има ли
здраве, всичко останало идва
с времето си. Надявам се да
реализираме още 2-3 албума
с нови песни. Надявам се на
прекрасни концерти и сре-
щи с публиката. Надявам се
моите близки, приятели, се-
мейството и любовта да
бъдат до мен и да ме подкре-
пят поне колкото досега.

Нищо на света не може да измести живия досег с публиката, сподели изпълнителят

Цялото интервю
четете в сайта

на ДУМА

С музика...С музика...С музика...С музика...С музика...
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Таня ГЛУХЧЕВА

Той е Иван Тренев и е на 29 годи-
ни. Дипломиран музикант - пианист,
преподавател по музика и пиано в
училище и читалище. Хоби, което по-
степенно преминава в  целенасоче-
но занимание - целокупната българ-
ска история от древността до днес.
Притежава собствена медия -
“Българска национална преса”. За-
нимава се с езотерика и парапсихо-
логия. Журналист е и в радио “Гама
- Видин”. Поводът за срещата ни с
него е излезлият му съвсем наскоро
филм - “Ботев отвъд понятното”,
който бе представен в столичното
кино “Одеон” на 19 юни.

Какво вдъхновява един млад човек
да се посвети на света на изкуството?
Мечтата за слава? Несметно богатст-
во? Или нещо много по-дълбоко, по-
морално, по-чисто?

Разговорът с Иван започва с дет-
ската му мечта. Той обяснява как вся-
ко дете иска да стане това, което го
впечатлява: ватман, пилот, полицай, ле-
кар... от друга страна, юношата има
модел, който да следва - баща, учител,
списъкът е безкраен. Студентът често
съзнава, че не харесва това, което учи.

“Не рядко ставаш това, което си -
съвсем случайно”, уверен е артистът.
Случайно те зашеметява морска вълна
и ставаш моряк. Случайно необясни-
мо оздравяване на смъртник - твой
познат - те прави лекар. Случайно те
пронизва... “стрелата” БОТЕВ! И ис-
каш да го срещнеш този “стрелец”.
Избра ме всъщност Ботев, защото ме
прониза с единомислие. Ботевата
дума “свобода” е сакрална, свята, но
различна от земния кръст. Интересът
идва с обекта и си е жива опасност!
Трябва да си наясно: продължаваш ли,
до къде ще стигнеш, ще останеш ли
верен и честен...

Така, “поразен от ботевата стре-
ла”, се ражда идеята за филма “Ботев
отвъд понятното”. Определя го като...
изпит. “Вземеш ли го, не ти се говори
много за трудностите, че не си имал
магистрали, че си се лутал по пътечки
и пътища, че си разговарял с много
хора и си чел много книги; че си умо-
рен, никой не ти носи с реверанси
техника, а ти обръщаш джобовете си,

РЕЖИСЬОРЪТ ИВАН ТРЕНЕВ:

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Иван Тренев често е гост в различни медии, където
разкрива неизвестни факти от българската история

Ботев трябва
да ни мъчи чрез
поумняване

Кадъри от филма “Ботев отвъд понятното”

По екраните излезе нов документален филм
на млад автор за поета-революционер

но когато ти протегнат ръка - това си
заслужава сърцебиенето. Душата ти
се радва. Търсиш книги, документи
непрекъснато. Много важен е и ко-
лективът, и единомислието. Времето
тогава е по-леко и по-кратко. И, раз-
бира се, най-важна е целта: да е об-
мислена, обща, осъществима. Ботев
трябва да ни мъчи чрез поумняване.
Благородна беше целта ни Ботев да
стане говорим, обясним, по-близък,
дори видим за хората с чувство за ро-
долюбие!”, издава своята рецепта на
успеха Тренев.

Във филма за първи път са разви-
ти някои любопитни, макар и спорни
за професионалните историци твърде-
ния за живота и революционната дей-
ност на Христо Ботйов Петков. На-
пример, че Ботев е бил съпричастен
към карбонарските тайни общества на
Мацини и Гарибалди, че е участвал в
тайни масонски ложи. Същността на
тези общества е била една - освобож-
даване от деспотско-тиранските сис-
теми на XIX век. Ботев лично е чел
лекции в масонската ложа на читали-
ще “Братска любов”, твърди режись-
орът.

За първи път във филма е показана
снимка на даскал Ботьо Петков и
Иванка Ботева заедно. За пръв път
зрителите ще видят фотография на
дядо Петко - дядото на Христо Ботев
и баща на даскал Ботьо.

Пред очите на зрителя е разкрита
подготвителната работа на поета-ре-
волюционер по превоза на четата и
нейното слизане на български бряг.

За първи път е представен Ботев по
време на разузнавателната мисия “Ра-
децки - Козлодуй”. Той си е сътруд-
ничел с Дагоберт Енглендер - капитан
на параход “Радецки”. Операцията е
съгласувана лично с капитана предва-
рително! Оказва се, че те са се позна-
вали от преди, казва Тренев.

Той е автор и на книга за Георги
Сава Раковски. За нея споделя с ус-
мивка: “Книгата ли? - тя се пишеше
мимоходом, по течението на събити-
ята с разговорите и разсъжденията -
понякога бурни и уморени - в четене
на книги, колкото може повече по те-
мата, която ми се струваше безкрай-
на. Колкото повече се запознавах с
Георги Раковски, толкова повече ми
се струваше, че не съм стигнал дори
до средата, за да възприема този ве-
лик българин, голям родолюбец, учен,
полиглот, историк, археолог, литера-
туровед, адвокат, правозащитник, ет-
нограф. Той е и първият българин, на-
правил превод на свещените индий-
ски книги от санскрит, в опит да до-
каже, че българският древен църко-
вен език се родее с най-древните ези-
ци в света: санскрит и зендски.

Георги Раковски е първият, който
разобличава в лъжа Аристотел и раз-
бира, че прочутата “Логика” на Ари-
стотел е изплагиатствана от древния
брамински сборник - “Мисленик”!
Днес Раковски е една от национални-
те ни светини, които постепенно
потъват в забрава, и тази година, оп-
ределена от нашето правителство за
година на Раковски, трябва да събуди

всеки български ум!”
Питаме го накрая - защо се е

обърнал към историята? След като
днес повечето писатели, режисьори,
сценаристи се обръщат към други
жанрове - фентъзи, ужаси, романти-
ка... На този въпрос той е категори-
чен: “Защото историята е музиката на
живота! Ако е фалшива - реагираш и
коригираш, ако е истинска - с нея за-
спиваш и с нея се събуждаш! Истори-
ята не търпи фалш. Защото е много
страшно в слуха и в мисленето на
хората да се лее фалш. Масовата
същност на обществото рано или
късно ще реагира на чутата фалшива
промисъл и ще избухне!” Разсъжда-
вайки по актуалните проблеми на
България, той ги определя нито като
социални, нито икономически, нито
каквито и да са други в момента. Про-
блемът е културен, казва Тренев.

“За нас е много важно да се върнем
към миналото си! Онова историческо
минало, което ни е създало като на-
род и държава. Политиката е съвре-
менна история. Ако не знаем истин-
ската история, процеси, факти и съби-
тия, нищо не можем да направим в
бъдеще. И не на последно място -
християнската ни любов! Без тези две
неща не можем да направим нищо със
себе си и с държавата си!”

Младият човек на изкуството пла-
нира да заснеме втора част на филма
за Ботев, както и да напише нова кни-
га. Не спира да търси и сравнява исто-
рически източници и в едно е сигурен
- винаги ще се гордее, че е българин.
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- Викайте помощ! - наре-
ди на своите авери бившият
бъдещ премиер.

- Ама, шефе - рекоха му
те, - ние сме здрави и силни,
никаква помощ не ни трябва!

Бившият бъдещ премиер
тихо рече:

- Ще има избори. Аз ще
трябва да управлявам отно-
во. Без всякакви уговорки! За
това търсете помощ. Докато
бях премиер никого не под-
минах, на всеки подадох
ръка, с всеки се снимах по
няколко пъти. Нека сега да
помагат!

- Ще стане - рекоха аве-
рите. - Нас народът ни обича
и тачи много, други като нас
няма!

След час докладваха:
- Събрахме всички, които

искат да помогнат в кампани-
ята, шефе! Пред вратата са.

- Да влизат един по един.
И ги проверявайте за опасни
предмети!

Пръв в просторния каби-
нет влезе един мост. Бивши-
ят бъдещ го изгледа про-
дължително. И попита:

- Ти какво си?
- Мост - отговори мостът.

- Казаха, че трябва да пома-
гам и идвам веднага.

- Откъде се взе, бе?
Мостът бодро отрапор-

тува:
- Ма ти ме построи с две-

те си ръце, откри ме и сега
хората има откъде да мина-
ват.

Бившият бъдещ премиер
видимо се ядоса:

- Това е провокация! Ни-
кога не съм строил мост!
Кой те изпраща тука!

Мостът чистосърдечно
отговори.

- Никой! Казаха, че има
кампания в твоя защита и аз
веднага дойдох!

- Разбрах! - рече бивши-
ят. - Да влиза следващият.

Вратата се отвори и там
застана една магистрала.

- Дойдох - рече бавно ма-
гистралата - за да те подкре-
пя в кампанията ти. Ти ста-
ваш и лягаш с думата “маги-
страла”, всички в нашата
държава с трепет гледат как

Георги ГЪЛОВ

ВИКАЙТЕ
НАРОДА, БЕ!

режеш лентичките или пък
инспектираш строежа на та-
кива важни и скъпи инфраст-
руктури. Освен това дойдох
да ти кажа някои неща - ама
те да си останат между нас.

- Думай!
- Не са много качествени

работите, дето уж ги стро-
иш. Малко през куп за грош
са, все нещо капе, има дупки
и течове. И хората мрънкат,
че нищо не е свястно напра-
вено.

- Ще го оправим, ти само
ме подкрепи и ми дай власт,
всичко ще оправим. Айде
сега със здраве! Има ли дру-
ги да чакат?

Отвън стояха две бол-
ници.

- Ние - рекоха те в хор -
дойдохме да ти заявим, че
сме благодарни, дето не ни
закри в предишния си ман-
дат. На онези избори гласу-
вахме за теб, сега пак ще го
направим. Сполай ти!

В следващите часове по-
мощ за кампанията деклари-
раха няколко спортни зали,
една детска градина, едно
стадо овце и десетина прасе-
та. Накрая на деня бившият
бъдещ премиер запита:

- А, бе, ей! Няма ли хора,
които да дойдат и да заявят
подкрепата си за мен. Къде
са пенсионерите, студентите,
учените, а?

Аверите тежко въздъхнаха.
- Шефе, в предишния ман-

дат ти остави пенсионерите
да духат супата и сега не щат
да чуят за тебе. Студентите
ги прати да копат картофи и
да гледат добитък. А за уче-
ните - всички знаят, че те за
нищо не стават. Кажи кво да
правим!

Бившият бъдещ премиер
рече:

- Ясно! Може и да не
идват сега на крака при мене.
Важното е хората да ги има
в избирателните списъци -
там ли са, няма къде да
мърдат, все ще се срещнем!

После добави:
- Правете-струвайте, но

изборите трябва да бъдат де-
мократични. Така, че всеки
да може да гласува за нас,
нищо, че не ни подкрепя.
Разбрахте ли ме?

Аверите рекоха, че са го
разбрали.

Неясни
са очертанията на властта...
Опасни
са параметрите на гласността...
Прекрасни
са спомените ни от младостта...
И страстни
видения размекват съвестта...
А Рихтер и Медведев
вещаят
сто години самота...

Неясни
събития се случват по света...
Опасни
са сенките на неизвестността...
Прекрасни
изгряват светлините на града...
И страстни
желания нашепва вечерта...
А Рихтер и Медведев
вещаят
сто години самота...

Неясни
за нас остават хиляди неща...
Опасни
като завой на времето в нощта...
Прекрасни -
ЕДИНСТВО, ТВОРЧЕСТВО

И КРАСОТА...
И страстни
мераци на Спасителя в ръжта...
А Рихтер и Медведев
...долу...
...цепеха...
...дърва...

ШПОНХОЙЕР
СЪ БЕШИ
НЕЙДИ
ЗАПИЛЯЛ

НОВО

ПЕТОЛИНИЕ

(Борисову посвящается)

ИЛЮСТРАЦИИ
АНАТОЛИЙ

СТАНКУЛОВ
Гинчо ПАВЛОВ

Пет признака, че една жена
е влюбена в теб:

1. Докосва косата си.
2. Повдига вежди.
3. Облизва устните си.
4. Слуша те внимателно
и ти се усмихва.
5. Иска да те убие.

КОЛЕЛОТО ЗА ЛЕТИЩЕТО

Предла-
гам дори ко-
гато свърши со-
циалната дистан-
ция да не казваме
на някои хора.

ЛАФ НА БРОЯ

Българските ра-
ботодатели са твърдо
убедени, че щастието
не е в парите!

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ... ДОКТОР СПАС И НЕГОВИТЕ ПАЦИЕНТИ

През прозореца
на заминаващ влак
мъж крещи към
друг на перона:

- Всичко хуба-
вооо! Благодаря за
гостоприемството!
А жена ти е супер в леглото, да знаеш!

Седнал си на мястото, гледа как спътни-
ците му го зяпнали с отворени уста от учуд-
ване, и гузно казал:

- А, бе, жена му не беше нищо особено
в леглото, ама да не обидя човека...

Човек си ходи по тро-
тоара, но се спъва и пада
на земята. Минаващият на-
близо Бойко Борисов му
помага да стане.

- Много благодаря,
задължен съм ви! - казва
човекът.

- Може да ми се реван-
шираш, като гласуваш за
ГЕРБ! - отговаря с блага
усмивка Борисов.

- Е, все пак си ударих
коляното, не главата.

ДЖЕЗВЕ

Влиза баба
в аптеката.

- Моми-
че, трябват
ми хапчета
против гла-
воболие. Ето
от тези - бели, със синя
чертичка по средата.

- Бабче, това са проти-
возачатъчни хапчета.

- Бабка знае, дъще.
Слагам по едно сутрин в
кафето на внучката и цял
ден не ме боли главата!

ПЪРВА ЧАСТНА,

ВТОРА ГЛУХА

ПАРДОН

НОВА ПРОГНОЗА

ЧУЙ, НАРОДЕ, ХВАЩАМ БАС
В СИТУАЦИЯ ТАКАВА:
АКО ГЕРБ НЕ Е НА ВЛАСТ,
ХАОС В СМЕТКИТЕ ИМ СТАВА!

Лозан ТАКЕВ
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Скъпи читателю!

Отново сме на Бузлуджа. И от
върха ще чуеш гласа на българските
поети, в който неизменно звучи обич-
та към България, болката от насто-
ящето, копнежът за социална спра-
ведливост, мечтата за бъдещето...
Но пътят към тази мечта минава
през Бузлуджа! Вслушай се в техни-
те слова!

АНТОЛОГИЯ

СТИХОТВОРЕНИЯ ОТ СЪВРЕМЕННИ БЪЛГАРСКИ ПОЕТИ

Атанас ЗВЕЗДИНОВ

Монолог
на Левски
Чух за горчивите ти монолози.
Нека към тях да прибавим и този:
Минаха вече толкоз години -
Казаха ми, че са много дузини
из най-високите там кабинети
моите портрети.
Тръгнах с оназ овехтяла каруца,
дето ме караха. Конят ми куца…
Беше страната ми робска и бедна.
Беше? Разбрах - и сега е последна,
а пък не иска да се засрами
само от думи, и от реклами.
И че неясна тревога приижда,
че по-доброто хич не се вижда.
Знам - всеки движи за своя си хал.
Аз от светците бях още разбрал -
примерът може да стане велик,
ала не може да е само лик.
Тръгнах, пътувам, каруцата тропа
по камънака, (а уж сме Европа),
не да създавам пак комитети,
а да събирам свойте портрети.

Боян АНГЕЛОВ

Заблуди
Превзехме нищото, поете,
а всичкото встрани остана.
Защо замръкнаха и двете
между “разпни го” и “осанна”?
Какво научи вълноломът
от пяната студено-тъмна?
Удавниците още помнят,
че пред очите им не съмна,
защото хлътнаха в талаза
ожесточен и всеобхватен.
Спри, бих могъл да те опазя,
ако намеря път обратен!
За вероломните разстрели
не позволиха да попитам.
Внушиха ми, че сме ги вплели
в несигурния алгоритъм,
от който връщане не трябва
да има и ще ни отправи
към нищото, но то отплава
върху изгнили переправи.
Ако победата с такова
самовнушение се буди,
най-сигурната й основа
ще бъдат нашите заблуди.

Боян БОЙЧЕВ

Червеният мак
Няма как да приема този свят,
Няма как.
Не случих на време, но в мене
Тупти червеният мак.
Днес съм отречен. Аз съм грешен,
Жертвен агнец.
Днес всеки се моли: кумири, идоли,
Златен телец.
Днес не всеки се моли: вярва ли в Бог,
Вярва ли?
Властват днес алчните варвари,
Властват варвари...
И в училище учат само неравенства,
Неразрешими.
Приемаш, свикваш, пиянстваш,
Животът неуловим е.
Днес аз съм обречен. Отречен.
Наивник съм цял.
Отречен, но възкръсващ и вечен е
Светлият идеал.
Свобода, равенство, братство -
Ще лумне пламъкът пак.
Няма как да приема този свят!
Пламти, пламти червеният мак...

Георги ДРАМБОЗОВ

Българин
Недопокръстен и недоцарувал,
недопоробен и неук, и гений,
реката на забравата преплувал,
възкръсва древен българин у мене.

Заслушан в кънтри или пък
в частушки,

на гърлото му нещо е запряло -
цигарите му, песните му - чужди,
но българско е облачето бяло.

Той само с него може да заплаче,
да пие бистра перлова ракия,
да пее “бела, бела съм, юначе”
напук на всяка тъмна орисия.

Напук на черни списъци, Шенгени -
с юначен глас, а не с гласа на роба…
Обичай, мила, българина в мене,
за да си бъда българин до гроба!

Драгомир ШОПОВ

Бъди
Земя на моето сърце, което
лекуваш с вятър, слънце и треви,
не остарявай в мен. Бъди полето,
където моят спомен днес върви.
Бъди скалата, във която има
гнезда за думи или за орли.
Бъди във капчицата дъжд незрима,
която оплодяващо вали.
Бъди във песента, в която още
притропва кон и аленее мак.
Бъди в звездата, дето свети нощем
над моя сън или над моя праг.

Бъди във буквите и в писмената,
с  които всяко робство победи.
На братята от Солун светлината
пак грее, както и преди.
Бъди. А щом усетиш, че изгасва
свещицата на слабия ми глас,
нали, земя, ще имаш малко място,
в което мога да се върна аз.

Лиляна СТЕФАНОВА

Родината
Изсъхва лоза. Разлиства се зло.
Като проклятие
земна грамада се свлича.
Радост ограбена.
Бразда, засята с тегло.
Защо те обичам?
Нощта - стон. Денят - залък корав.
Алчна ръка
на просешки хал те обрича.
Мълчиш. И ми иде да вия от гняв.
Защо те обичам?
Зъзне дете. Пламва гора.
Изпод жални ресници
гладен поглед наднича.
Ти своята участ сама избра.
Защо те обичам?
Без памет и храм е твоето днес.
Невежа сломи гордостта ти,
светини отрича.
Троскот поглъща
вековна слава и чест.
Защо те обичам?
Млъкват училища. Гаснат села.
Марица отровена
плахи молитви повлича.
Сърдито слънце над голи бърда.
Защо те обичам?
Децата ти хващат широкия свят.
За хляб и надежда
в далечен край коленичат.
Тъгуват. Насън се връщат назад.
Защо те обичам?
Стъпкани рози. Дъх на студ.
Бедна, окаяна -
чакаш добра поличба.
Да съдя - не смея.
В разума - смут.
Само сърцето ми знае
защо те обичам.

Матей ШОПКИН

Към народа
Сред тези баладични планини,
сред езера, раздоли и полета,
стани, народе български, стани
и промени съдбата си проклета.
Не чакай чужда помощ и недей
потъва в пепелища от забрава.
Стани и с млади сили заживей
като народ, достоен за прослава.
И нека твоят път да заблести,
тъй както е блестял през вековете.
И нека над помръкнали мечти
да свети вечността на върховете.
О, върховете с горди имена
на храбри пълководци и поети.
И нека да изгряват знамена
над нови настъпления развети.
Надмогнал вероломства и злини,
отрекъл и заблуди, и кошмари,
стани, народе български, стани,
за да спасиш душата на България!

Петър АНДАСАРОВ

Сега
Сега сме заети със себе си,
едни в други се вглеждаме днес.
Валят ни въпроси ребусни,
търсим виновни и хора с чест.

Кой къде е, какъв е - не знаем,
кой истина носи, кой крие лъжи;
кой дава честност назаем,
кой върху чуждия гръб лежи.

Сега едни зад други се крием
и зад стените на своето Аз.
Но след време дали ще открием
кой е пеел с фалшив глас?

Дали сме били, или не - мъченици,
дали сме имали съдбата на хората -
чиито паметници по ученически
стоят прави в час по история.
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 Бихте ли казали по-
дробности за Закона за Се-
верозапада, който БСП пла-
нира да внесе още в първите
дни на бъдещия парламент?

- Има изключително мно-
го стратегии за развитие на
регионите, регионални плано-
ве и общински стратегии, но
очевидно всичко остава на
хартия. Националната стра-
тегия за развитие на изоста-
налите региони е приета ус-
ловно от държавата през 2012
г., но нищо по нея не се е
случило. Затова преди повече
от две години по инициатива
на организацията на БСП в
Монтана започна подписка да
се създаде специален фонд за
развитие на Северозапада. Тя
беше доста успешна, бе вне-

ва много отрицателни тенден-
ции в демографски план, че
районът е обявен за радикал-
но обезлюдяващ и затихващ.
Обезлюдяването идва от
вътрешната и от външната
миграция, от най-високата
степен на смъртност, от ос-
таряването на населението.
Преди десет години завърши
декадата на ООН, посветена
на остаряването на общест-
вата. Но ако това е световен
проблем, смъртността е ло-
кален проблем. Тя е най-ви-
соката в Европа - 7,5 на хи-
ляда се приема за средна
смъртност и това е примерът
на Италия, а тук има райони,
които стигат до 30 и до 50 на
хиляда, което е без аналог в
цяла Европа. Нещо повече -

сена в 44-тото НС, бе пред-
ставена в Комисията по мол-
бите и жалбите на граждани-
те и има резолюция, в която
комисията препоръчва на
парламента и на Министер-
ския съвет да започнат рабо-
та по създаването на такъв
фонд. Стигнахме до извода,
че само стратегия не е до-
статъчна, нужен е и инстру-
мент. Фондът ще бъде инст-
рументът, който ще приложи
стратегията, ще я направи
жива. Той ще бъде с бюджет
500 милиона лева. Подготви-
ли сме предложение и към
Закона за държавния бюджет,
и за самия Закон за Североза-
пада. Всяка власт до момента
само приказва за Северозапа-
да и той продължава да е най-
бедният регион в Европа...

 Че то така е от пове-
че от десет години.

- В момента ситуацията е
следната: най-сериозният
проблем, разпознат и на об-
щинско ниво, и в анализа,
който сме правили, е демо-
графският. Той е синтетичен
проблем от недостатъци и не-
доимъци в образователната,
в социалната, в трудовата, в
икономическата, в производ-
ствената сфера, които като
комплекс влияят на негатив-
ните демографски характери-
стики на региона. А в неот-
давна оповестеното изследва-
не на фондация “Фридрих
Еберт” всички наши предпо-
ложения и прогнози отпреди
две годни се оказаха
потвърдени с научни данни.

За съжаление, има толко-

няма почти никаква индуст-
рия, е отворил друга възмож-
ност. Тук има изключително
чиста природа, чисти почви и
продукти, които нямат ана-
лог в рамките на ЕС - билки,
горски плодове например.
Плюс преработвателна про-
мишленост, която да стига до
краен продукт на базата на
продуктите в региона. Не да
се изнасят гъби, къпини, бо-
ровинки, малини като суро-
вина, а те да стигат до краен
продукт на базата на местна
продукция. Ето ви един път
за увеличаване на прихода на
региона и на жизнения стан-
дарт на населението.

Така стигаме до втория
пункт - социалния капитал.
Според теорията на Портър
се отчитат и навиците, тради-
циите, манталитетът на хора-
та и това изгражда комплект,
отчитащ не само какви под-
земни богатства има, какви
води, залежи, гори, а и какъв
е социалният фактор. Необ-
ходимо е да се разделим с мо-
нокултурния зърнарски ха-
рактер на земеделието у нас
заради еврофондовете, защо-
то насочването само към
житото започва да унищожа-
ва българското земеделие. В
Бойчиновци е бил навремето
най-големият преработвате-
лен комбинат - семейства с
дворове от 3-4 дка са изкар-
вали по 5-6 хиляди лева на
сезон. Отпред чакат коли на
консервния комбинат и те от
дворовете ги пълнят с домати
и краставици. Малка и сред-
на ферма може да развива
такава дейност. И така не в
пет човека, а вероятно в 50
000 преминава интересът към
земята и обработката. Това
вече създава средна класа.
Ако програмите се насочат

това е пример за африкански
държави в тежка криза или
след дълги военни действия,
или след сериозна пандемия.
Всъщност, пред нас стои
въпросът на Чернишевски...

 Това е обезлюдяване в
един регион, който преди бе
пълен с предприятия, с мощ-
ни АПК и т.н. Значи основ-
ното може би остава да се
създаде поминък на хората?

- Ние сме извели четири
основни проблема. Първият
е, че дълги години България
лъже Европейския съюз, че е
част от него. Управляващите
в последните 10-12 години
много сериозно подвеждат
Европа, че сме част от нея. И
ще обясня защо. Защото те не
искат да разберат дефиници-
ята и финансовия регламент
за европейските средства - че
те подпомагат националните
усилия, а не ги заменят. В
България на европейските
средства се гледа като на
единствен източник за разви-
тието на страната. Но ситуа-
цията е толкова трагична, за-
щото европейските средства
се използват корупционно.
Те, първо, не са по предназ-
начение в голямата си част,
не са в конкретна сфера, ко-
ято ще даде резултат. Второ,
корупционното ниво е тол-
кова високо, че голяма част
от тях се отклоняват.

Втори голям проблем е, че
дълги години България не раз-
вива устойчиво икономиката
и индустрията си на базата
на конкурентните предимст-
ва на територията и на държа-
вата. Това е една от най-
съвременните теории - за
конкурентните предимства на
нациите, тя е на Майкъл
Портър, кандидат за Нобелов
лауреат за икономика. Той

казва, че всяка нация, държа-
ва и територия има поне пет
неща, които, ако държавата
осигури подкрепя за тях, ще
имат такъв принос към наци-
оналната икономика, че коя-
то и друга държава в региона
да се опита да ги развива,
няма да успее. Кои са тези
пет предимства, които да се
превърнат в мотор на иконо-
миката в Северозапада и да
имат добавена стойност?
Това е вторият голям про-
блем. Има и трети - от това
страда и т.нар кохезионна
политика, политиката на
сближаването между терито-
риите в Европа. Ако не мо-
жеш да дефинираш кой е спе-
цифичният принос на дадена
държава в общата европейска
икономика, не можеш и сама-
та държава да развиеш.

Последният проблем е из-
ключително погрешният про-
чит на демографската поли-
тика. У нас тя е сбъркана, за-
щото е или силно политизи-
рана, или в много голяма сте-
пен популистки направена, за
да бъде в услуга пак на поли-
тическата прослойка. Т.е.
чрез провеждането на демо-
графската политика се търсят
популистки решения, които
не дават резултат.

 Кои са конкурентни-
те предимства на Северо-
запада?

- С фонда за развитие на
Северозапада искаме да ре-
конструираме конкурентните
предимства на тази терито-
рия. Ако това се случи, от-
носително бързо,  за два-три
управленски мандата, ще се
види ефектът. Този регион,
който е бил до голяма сте-
пен индустриализиран, след
последните 30 години, в ко-
ито на негова територия

АТАНАС КОСТАДИНОВ:

Готови сме с ясни мерки за
развитие на най-бедния регион

АТАНАС КОСТАДИНОВ

е роден на 3 май 1968 г.

в София. Завършил е две

магистратури - социология

и философия в СУ, по-късно

е докторант по социология

в БАН. Специализирал е в

Харвардския университет.

През 2005-2009 г. е бил

зам.-министър на околната

среда и водите, а през

2013 г. отново е назначен

на същия пост. От 2014 г.

е президент на Междуна-

родната комисия за защита

на река Дунав към ООН.

След 2014 г. е мениджър

в областта на социологиче-

ските и маркетинг изслед-

ванията, управлява инвес-

тиционни проекти. Народен

представител от БСП

в 44-тото и 45-ото НС.СНИМКА АВТОРКАТА

Интервю на
Велиана ХРИСТОВА

За 12 години нищо не е направено за Северозапада,
казва водачът на листата на „БСП за България” в 12 МИР - Монтана

за възстановяване на полив-
ното земеделие, за зеленчуци,
овошки, картинката ще из-
глежда коренно различно.

 А културно-историче-
ските и балнеоложките, ту-
ристическите и останали-
те ресурси на региона?

- Ще го кажа по-общо:
СПА, балнео, планински и
исторически туризъм. Това
също е изключително богато
конкурентно предимство.
Имам предвид и Чипровци, и
Вършец, където навремето е
била царска територия, кли-
матът там още в миналия век
е оценен като уникален за
белодробни заболявания.
Приоритет е категорично и
трансграничната, интегрира-
на инфраструктура, която да
е в услуга на икономиката и
на хората. От тунела под
Петрохан, който стана вече
като фолклор, през разширя-
ването на пристанище Лом,
до няколко нови идеи, които
вече сме представяли за
вътрешни и трансгранични
връзки.

Състоянието на вътреш-
ната пътна мрежа също е
проблем за решаване.
Възможност е и комбинира-
нето на железопътен, сухозе-
мен и речен транспорт. И
нещо много важно - ускорена
газификация в района. В
България по-малко от 3% от
населението има достъп до
газовите преносни мрежи и
това е без аналог в ЕС. Пред-
ложили сме създаването на
газов регион Северозапад.
Има технологии за газифици-
ране на отдалечени от пре-
носната мрежа места. И, раз-
бира се, подобряване на про-
фесионалното образование в
региона, но за това можем
цяла вестникарска страница
да изпълним. Т.е. възможнос-
ти за развитие на Североза-
пада има, трябва да започне
реализирането им.
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Проф. Ивайло ГРУЕВ,
преподавател по политология
в Университета в Отава,
Канада

Септември 2008 г., бивши-
ят френски финансов ми-
нистър Кристин Лагард (сега-
шен президент на Европейска-
та централна банка) спешно
звъни на американския си ко-
лега Хенри Полсън, задавайки
въпроса какви са шансовете за
оцеляване пред “финансовото
цунами” (цитирам нейните
думи) от световната “Made in
the USA” “sub prime” криза,
оставила 35 милиона без ра-
бота и струваща на световна-
та икономика астрономичес-
ката сума от 22 000 000 000
(трилиона) долара.

“Какъв избор, ако изобщо
имаме такъв?”, сдържано
пита Кристин Лагард. Отго-
ворът от Вашингтон е кратък
и алегоричен: “Ами купете си
нови бански!”

Защо припомням този
епизод. На 11 юли България
е отново пред избор.
Въпросът е какво всъщност
означава този избор?

За последните 12 години
ГЕРБ успяха да циментират
мафиозно-олигархическия мо-
дел, засенчващ “постиженията”
на сицилианската мафия. Дори
на най-изтънчените познавачи
на криминално-мафиозния
жанр, като Марио Пузо, по
чиято книга Франсис Форд
Копола създаде “Кръстникът”,
не биха хрумнали следните
знакови “постижения” по вре-
ме на управлението на ГЕРБ:
а) проект за подпорна стена за
свлачище, разполагаща с близо
стотина апартамента и асансь-
ори; б) елитна правителствена
болница, участваща в нелега-
лен трафик на органи; в) стро-
ене на автомагистрали, използ-
ващи тебешир като материал...

Действително отечеството
ни е ненадминат шампион по
корупция в ЕС, с най-болното
население в Европа и с най-
бързо топящ се народ в света.
Тази криза е безспорно лавро-
вият венец на триумфалния ни

преход към заветната демокра-
ция, който в демографски план
се оказа с друга  траектория -
към отвъдното.

Не бих се учудил, ако ня-
кои втвърдени апологети на
евроатлантизма направят уточ-
нението, че това е неизбежна-
та цена на

„цивилизационния
ни избор”

В тази връзка леко смуща-
ващ е безпрецедентният факт
за прилагането на закона
“Магнитски” срещу страна от
Европейския съюз... Още по-
смущаващ факт е самата реак-
ция към задокеанския Робин-
зон, връчващ инструкциите си
за ефективна антикорупцион-
на стратегия на Балканския
Петкан, възприета като знак
на провидението във все още

питал и стоки с висока при-
надена стойност. Или, каза-
но простичко, да използвам
думите на един от апологе-
тите на тази теория - Дос
Сантос, “банани срещу ком-
пютри”. Проблемът е, че в
тази конфигурация центъ-
рът, в случая ЕС/САЩ, из-
смуква или по-точно “кани-
бализира” периферните ико-
номики чрез своите корпора-
ции, елиминирайки всяка
възможност за развитие на
местните конкуренти.

Съществен момент за от-
белязване в тази структура на
икономически взаимоотноше-
ния е “амбивалентното” (меко
казано) прилагане на демокра-
тичния модел на управление.

От една страна, по консти-
туция тези страни би трябва-
ло да са парламентарни репуб-
лики, като, разбира се, изклю-

на бившия премиер Бойко Бо-
рисов - интересите на “начал-
ниците”), а от друга - да за-
щитят националните интере-
си на суверена, тоест на из-
бирателите.

Как биха се решили пре-
дизвикателствата пред подоб-
на аксиома според “теорията
на зависимостта”? Примери в
отечеството ни, за съжаление,
изобилстват, но да припомня
само един, сам по себе си ем-
блематичен - концесията на
канадската фирма “Дънди
Прешъс Металс”. 98,5% от
стойността на металите оти-
ват за компанията и едва 1,5%
- за българската държава. Кон-
цесия, немислима дори за най-
банановата от банановите
страни, да не говорим за стра-
на от Европейския съюз. За
последното десетилетие ком-
панията е изнесла стотици хи-
ляди унции злато от България.
Това, което “Дънди Прешъс
Металс” е заплатила на държа-
вата от 1999 до 2014 г., и то
при силно занижени цени на
златото (от 1769 на 300 дола-
ра) е... 69 милиона лева. Не-
случайно бившият енергиен
министър Теменужка Петко-
ва е наредила  засекретяване
на всички договори с “Дънди
Прешъс Металс”. Причината:
според сдружението “Алтер-
нативна енергия” пропуснати-
те доходи за държавата (нека
читателят да обърне внима-
ние) възлизат на сумата от 25-
30 милиарда лева.

Но да се върнем на темата
за генезиса на корупцията в
България - едва ли ще я наме-
рим единствено в Банкя? В
случая с “Дънди Прешъс Ме-
талс” всички правителства от
Костов, през НДСВ, Тройна-
та коалиция и ГЕРБ чрез ре-
сорните си министри са отго-
ворни за тази “сделка на века”,
както някои наблюдатели я ха-
рактеризираха.

Въпросът е къде в тази
икономическа конфигурация
са националните интереси, и
не на последно място - суве-
ренитетът? Налице е директ-

гласоподавателите в подобни
случаи? Според “теорията на
зависимостта” срастването на
държавния, политическия,
корпоративния и задължител-
но медийния елит в един не-
вралгичен възел, т.нар. влас-
тов “нексус” (фолклорно ка-
зано - “навързани като свин-
ски черва”), е показно аро-
гантно и най-важното - иму-
низирано от възможността за
съдебни производства. Да си
припомним искрената репли-
ка на Цв. Цветанов: мен, тук
(разбирай в България), няма
кой да ме съди! Това елими-
нира шансовете за промяна на
статуквото.

Единственото, което в слу-
чая елитът е в състояние да
предложи, е да продължи за-
бавянето на процеса на из-
бледняване на фасадата на
една не особено убедителна
легитимност, която всъщност
отдавна е преминала в агре-
гатното състояние, за което
медицината има термин -
“кома”. Не е ли това именно
политическата анамнеза за 12-
годишното управление на
ГЕРБ, въпреки последните
социологически допитвания?

Партиите на протеста гра-
витират основно в посока на
“евроатлантическите ценнос-
ти”, каквото и да означава
това. Но прави впечатление,
че в техния предизборен лек-
сикон упорито отсъства една
ключова дума - суверенитет.
А именно тези партии бяха
двигателят на антикорупцион-
ната протестна вълна. Едва ли
мозъчният център на мафиоз-
но-олигархичния модел се на-
мира в едно северно предгра-
дие на София, в неособено
привлекателния квартал Бан-
кя. Адресът е по-скоро в за-
падна посока, в Брюксел и Ва-
шингтон.

На 11 юли България е из-
правена пред избор.

Да се върнем на въпроса,
с който започнах, зададен от
Кристин Лагард: “Какъв из-
бор, ако изобщо имаме та-
къв?”

Кой стои зад
политическия чадър
Или отново за евроатлантическите ценности

суверенна по своята Консти-
туция България. Следва из-
водът, че не само институци-
ите, наричащи се прокурату-
ра и съдебна власт, са абдики-
рали, но и национално ни до-
стойнство и каквото е остана-
ло от чувството за национа-
лен суверенитет.

Божков, Пеевски и Желяз-
ков са възприети като ембле-
матичните лица на корупция-
та по високите етажи на власт-
та. Но въпросът кой стои зад
тези лица остава открит.

Преди време пак в ДУМА
споменах за водеща теория в
икономиката и социологията
- “теорията на зависимост-
та”. Най-схематично обясне-
но, капиталистическата сис-
тема е базирана структурно
по следния начин: център-
ядро, полупериферия и пери-
ферия (в случая България, за
съжаление, се оказва перифе-
рия на периферията). Пери-
ферията осигурява суровини,
минерални ресурси, аграрна
продукция и евтина работна
ръка. Центърът предлага ка-

чим хунта режимите в Южна
Америка през 70-80-те годи-
ни на миналия век, превърна-
ли се в основен “обект на изу-
чаване” на тази теория. На-
стъпва процесът на постепен-
но и неотвратимо ерозиране
на принципите на демокраци-
ята в тези страни до напълно-
то им елиминиране, както и
елиминирането на всякакви
правни норми. Следователно,
суверенните държави аморфи-
рат в това, което популярно
се нарича “бананови републи-
ки”, придобивайки статут на
протекторат на центъра.

Но тази метаморфоза крие
рискове за властта, тъй като
проблемът за легитимността е
вече структурно компромети-
ран. От една страна,

оцеляването
на местните елити

зависи от способността им да
защитят максимизирането на
печалбите на западните кор-
порации, тоест да удовлетво-
рят центъра (или по думите

ната несъвместимост на наци-
оналните интереси с тези на
западните корпорации и

това е най-голямото
главоболие

за местните елити, за които
накърняването на принципа
на суверенитета е разменна-
та монета за политическото
им оцеляване. Само от загу-
бите от една компания -
въпросните 25-30 милиарда
лева, прагът на бедността би
бил заличен в България и
пенсионерите не биха се
чудили как да вържат финан-
сите за месеца.

Каква би била реакцията на

„Сдобихме се с най-доброто правителство, което парите
могат да купят.”

Марк Твен

„Суверенитетът никога не се подарява, той винаги се
извоюва.”

Кемал Ататюрк
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Даниела Дикова откри
концертна зала в с. Герман
Колеги, приятели и студенти на именитата пианистка
участват в програмата през летните месеци

Френският институт в
Бългaрия, Министерството на
културата и Столичната об-
щина представят 17-ото изда-
ние на Европейска нощ на
музеите - София, която тази
година ще се състои на 3 юли.
В нея ще участват повече от
40 музея и галерии, които ще
се включат с изложби, концер-
ти, ателиета и разнообразни
арт прояви.

Националният политехни-
чески музей участва за поре-
ден път в мащабното събитие.
Той ще бъде отворен за сво-
бодно посещение на 3 юли от
18 до 22 ч. (достъпът на посе-
тители се прекратява в 21 ч.).
Желаещите ще имат възмож-
ност да разгледат богатата му-
зейна експозиция и да научат
повече за големите имена в
българската наука, допринес-
ли за световния прогрес.

Специално за Европейска-
та нощ екипът на НПТМ е
подготвил и нова временна
изложба - “От зората на мо-
билните телефони”. Гостите
от по-улегналото поколение
ще си припомнят “ретро” апа-

Людмила Филипова
представя новия си роман

Людмила Филипова
и издателство “Енту-
сиаст” канят на пре-
миерата на книгата
“Където се ражда
слънцето” (корица Не-
бойша Зорич) на 6 юли
от 19 ч. в градината на
“Once Upon a Time
Biblioteka” в София, бул.
“Васил Левски” 88, с участието на
Мария Димитрова и Boyan. Входът
е свободен. В романа се преплитат
история, археология, фолклор, при-
родни науки, за да ни покажат
онова, което са дали на света
българските земи, и това, което ние
можем да оставим на тези след нас,
посочват издателите.

Връчиха наградите
на конкурса „Blue
Danube/Bela Bartok”

Повече от 40 музея и галерии се включват
в Европейската нощ на музеите 2021

На тържествена церемония в
залата на Старозагорската опера
бяха връчени наградите на победи-
телите в VIII Международeн кон-
курс за оперни диригенти “Blue
Danube/Bela Bartok”. Журито с
председател маестро Игор Дохо-
вич (Словакия) и членове Лари
Нюланд (САЩ), Нилс Муус (Авст-
рия/Дания), Юрие Флореа (Румъ-
ния) единодушно реши да връчи
първа награда на Майкъл Енгел-
брехт от Холандия, а трета - на
Гадиел Домроунър от Израел. Две
дами са сред отличените: испанка-
та Джулия Круз Карчелер - с втора
награда; журито присъди Специал-
на награда на Карине Локатели от
Франция. Общо 33-ма диригенти
от Испания, Италия, Франция,
Гърция, Нова Зеландия, Русия, Ве-
ликобритания, Германия, Израел,
Нидерландия, САЩ, Мексико, Япо-
ния, Швейцария, Австрия, Южна
Корея, Чехия, Канада, Австралия,
Румъния, Словения, Полша участ-
ваха в надпреварата.

Ковачевица ще бъде
домакин на фестивала
„Неотъпкана пътека”

Музикалният
фестивал “Неотъ-
пкана пътека”,
който през послед-
ните години започ-
на да си изгражда
много добро име,
въпреки че пропус-
на (както много
други фестивали)
миналата година,
подготвя новото
си издание. Фести-
валът за камерна музика ще се
проведе между 6 и 9 август, а в
сърцето му са български музиканти,
които живеят в Ню Йорк, съобщи
БНР. Програмата е много разно-
образна и включва класически про-
изведения на композитори от Фран-
ция, Америка и Русия. Организато-
ри на фестивала са Лора Чекора-
това, Георги Велчев, Мариана
Кърпатова и Никола Таков, който
разказва пред БНР за събитието.

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

СНИМКА БНР

Никола Таков

ратите, които някога са из-
ползвали, а представителите
на новите поколения ще се
запознаят с един от първите
модели мобилни телефони.
Най-малките посетители, а и
всички любители на Lego кон-

структорите, ще се насладят
на продължаващото Lego из-
ложение от влакови компози-
ции и “страховити” механич-
ни роботи.

Цветен акцент в програ-
мата е колекцията от художе-

ствени предмети на Елизабет
Лазарова - творец и създател
на BetyArtStone. Тя е
привърженик на техниката
“driftwood art” (drift-течение,
wood-дърво) и трансформира
различните тъкани, тел, хар-
тия, глина и камъчета в краси-
ви картини, малки скулптури,
дори и в интерактивни игри.
Зрителите ще могат да зарад-
ват себе си или своите близки
с оригинален подарък, създа-
ден от нея.

В единствения за страната
музеен кабинет по физика от
18 и от 20 ч. ще се проведат
атрактивни демонстрации, в
които ще се илюстрира прак-
тическото приложение на
тази, за някои сложна наука.
За участие в заниманията е
необходима предварителна
резервация на e-mail:
polytechnic.pr@abv.bg или на
месинджър във фейсбук стра-
ницата на НПТМ, както и
закупен входен билет от каса-
та на музея. Събитието ще се
проведе при стриктното спаз-
ване на предписаните проти-
воепидемични мерки.

СНИМКИ ВАСИЛКА БАЛЕВСКА

Баритонът Георги Петков,
ученик на Борис Христов,
развълнува публиката на
откриването на залата,
акомпаниран от Даниела Дикова

Най-новото пространство за култура
в София - камерната зала “Арденца”, пре-
ди дни отвори врати на ул. “Георги Пет-
ров - Даскала” 7 в село Герман. Тя се
намира в двора на къщата на известната
пианистка проф. д-р Даниела Дикова, пре-
подавателка в Националната музикална
академия. Залата е снабдена с роял “Яма-
ха”, закупен със средства от Национал-
ния фонд “Култура”. Тя дава шанс за изя-
ва на дарования от различни области на
музиката и танца. Самата Даниела Дикова
е родом от Герман. Старата си дядова
къща е превърнала в музей. Новата, в
която живее, е снабдена с всички удобст-
ва. А концертната зала в двора е истинско
бижу на архитектурата. Красиви дървени
пейки с кокетни възглавнички предразпо-
лагат публиката да се чувства като у дома

За студентите от Музикалната академия мястото е атрактивно -
след като посвирят и попеят, сядат на трапезата

си. Така се чувстват и студентите на проф.
Дикова от Националната музикална ака-
демия, които тук музицират в нестандарт-
на обстановка. На добре оформената сце-
на се събират до шестима изпълнители.
Залата е обърната към пищна цветна гра-
дина, засадена от бабата на Даниела. Така
звуците от подиума и  уханията от гради-
ната се допълват - за радост на изпълни-
телите и публиката.

На откриването пя ученикът на ле-
гендарния Борис Христов - баритонът
Георги Петков, свириха корнистът Са-
муил Златев, виолистът Христо Илиев,
цигуларката Галина Койчева. Блеснаха
в пъстри носии възпитаниците на тан-

цовата школа “Ми-ре-ла”. Даниела Ди-
кова се изяви като превъзходен акомпа-
нятор. А деца от самодейните състави
при читалището в Герман дадоха воля
на талантите си. Няколко дни след от-
криването тук изнесоха интересна про-
грама студенти на проф. Дикова под
мотото “Майстори на акомпанимента”.

В новата камерна зала има концерти
и майсторски класове от 20 юни до
8 август. За да реализира идеите си,
енергичната Даниела Дикова разчита на
неголям кръг съмишленици. Дамата умее
да увлича колегите си и замисля проекти,
различни от традиционните, които ще
дадат добри плодове в бъдещето.
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Жените в Древен Рим са използвали грим, включващ интересни

съставки - олово, зехтин, шафран и дори пот от гладиатори.

Ликопенът помага при възпалителни заболявания на венците,

сред които най-често срещани са гингивитът и пародонтитът.
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Ежегодният Фестивал на аку-
лите, организиран от “Нешънъл
джиографик уайлд”, започва с
телевизионна премиера. Най-
голямото събитие по рода си ще
зарадва зрителите на 3 юли от
18 ч. със специалната продук-
ция “Плажът на акулите с Крис
Хемсуърт”. Веднага след това,
от 18,45 ч., ще се излъчи първи-
ят епизод на новия сезон на
“Когато акулите атакуват”.

С фантастичен набор от про-
грами, включващи разнообразие
от премиерни продукции, часо-
ве обогатено съдържание и
съкровищница с архивни кадри,
Фестивалът на акулите за поред-
на година се фокусира върху за-
владяващата наука и зашеметява-
щи кинематографични изображе-
ния на тези върховни хищници.

Спиращите дъха оригинални
продукции на “Нешънъл джио-
график” дават на зрителите по-
глед отблизо към едно от най-
страховитите и често неразбра-

Фестивал на акулите
започва с премиера
На зрителите се предоставя уникалната възможност да видят отблизо
най-страховитите и често неразбрани същества в природата

ни същества в природата. Сред
другите специални предавания,
които предстои да бъдат излъ-
чени, са “Нападение на акули:
историята на Пейдж Уинтър”, в

което експерти разкриват по-
дробностите около вдъхновява-
щата история за това как тий-
нейджърката остава защитник на
тези хищници. С екшън е

изпълнена и поредицата “Исто-
рии с акули”, която разследва
причудливото им поведение.
Продукцията включва кадри от
действителни атаки и представя
моменти на взаимодействия и
реакции, заснети както от про-
фесионалисти, така и от случай-
ни наблюдатели. Всеки обрат в
тези събития оставя зрителя в
трескаво очакване.

През последните години
Фестивал на акулите поставя
фокус върху науката за акули-
те, дава възможност на зрители-
те да обогатят разбиранията си
за тези върховни хищници на
океана и същевременно разкри-
ва невероятната им красота,
мощ и мистерия. Като поставя
науката начело, ежегодното лят-
но телевизионно събитие раз-
крива реални факти за тези изу-
мителни животни и си сътруд-
ничи с изтъкнати учени и
застъпници, за да информира и
образова зрителите си.

СНИМКА 2021 NGC NETWORK US, LLC

Зашеметяващи кинематографични изображения на тези
върховни хищници са сред акцентите на събитието

СНИМКА ОБЩИНА БУРГАС

Джулай морнинг бе посрещнат в Бургас с много
летни емоции и забавления, които се превърнаха
в незабравимо преживяване за всички присъстващи
на традиционните чествания на първоюлския изгрев

Български деца на възраст от 6 до
19 години имат възможност да зада-
ват въпроси на обитателите на Меж-
дународната космическа станция.
Подрастващите могат да изпращат
видеа със своите питания до 6 юли.
Събитието “Ало, Космос! Говори
България!” ще даде за първи път шанс
на страната ни да осъществи ви-
деовръзка на живо с астронавтите от
НАСА и от Европейската космичес-
ка станция на 26 юли, съобщиха от
Министерството на образованието и
науката. През целия ден децата и
учениците ще могат да участват в
различни семинари и работилници,
за да се превърне празникът в “Со-

Хора
застрашават
дружелюбен
делфин

Третокласници от средно
училище “Никола Вапцаров”
в Петрич запяха хита “Ванга”
на Ели Кордева, Валентин
Велчев и вокален ансамбъл
“Светоглас”. Те изпълниха
любимата композиция на мяс-
тото, където обичаните певци
заснеха видеоклипа преди го-
дина - комплекс “Рупите”.
Идеята за това е на учителки-
те им Донка Колева и Зорка
Манастариева. А изпълнение-
то бе кулминацията на търже-

Български деца задават
въпроси на космонавтите

фия тех парк” в целодневен детски
фестивал на науката.

До момента са изпратени над
30 въпроса, като заради големия ин-
терес срокът се удължава.

Почти всеки малчуган мечтае
да стане космонавт

Ученици от Петрич пяха хита за Ванга
ството по случай завършване-
то на учебната година.

“Няма по-голяма награда
от тази - децата да ти запеят
песента! Поздравления за тре-
токласниците от СУ “Никола
Вапцаров” и за техните учи-
тели”, така коментира във
фейсбук страницата си Вален-
тин Велчев, който наскоро
получи наградата “Певец на
годината” за успешния си де-
бют на голямата сцена. “Точ-
но това беше целта - песента

да стигне до хората и да се
запее”, добави и Ели Кордева,
автор на музиката и текста на
“Ванга”.

Аранжиментът е на пет-
ричанина Светослав Лобош-
ки, а продуцент на проекта е
Лео Богдановски. Песента и
видеоклипът излязоха на
3 октомври 2020 г. в чест на
109-годишнината на Ванга.
Хитът може да се слуша във
всички популярни стрийминг
платформи.

Третокласници от средно училище “Никола Вапцаров”
в Петрич отпразнуваха завършването на учебната година

Експертите по дивата при-
рода в Тексас призовават хо-
рата да пазят дружелюбно
настроения към туристите
делфин. Симпатичният бозай-
ник започна да привлича вни-
мание преди повече от годи-
на, когато избра за свой дом
каналите в близост до квартал
на остров Норт Падре, южно
от Корпус Кристи, твърдят от
отдела по риболов на Нацио-
налната океанска и атмосфер-
на администрация (NOAA),
съобщи “Стар телеграм”.

През изминалата година
обществеността все повече се
интересува от животното,
уточняват специалисти. Спо-
ред тях фактът, че хората
плуват с делфина, галят го,
скачат покрай него и дори го
яздят, се отразява крайно не-
гативно на животното и това
може да бъде изключително
опасно и дори фатално за
делфина.
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На много места ще се развива купеста и купесто-дъждовна

облачност, като главно в Южна и Източна България е

възможно да превали и прегърми. Ще се образуват и условия

за градушки. Ще духа до умерен, в Западна и Централна

България временно силен, северозападен вятър. Атмосферното

налягане ще се повиши и ще е близко до средното за юли.

ВИДИН

30c

СОФИЯ

26c

САНДАНСКИ

33c

ПЛЕВЕН

30c

РУСЕ

30c

ПЛОВДИВ

31c

ВАРНА

26c

БУРГАС

27c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

В делови  план  ще
пристъпите към
изпълнение на значим
проект. Ще привлечете
приятели.

ОВЕН

Промени на работното
място са свързани с още
отговорности. Трудно-
стите няма да ви от-
кажат.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

С информацията и опи-
та си може да бъдете
много полезни. Не се ко-
лебайте и го направе-
те.

22 май - 21 юни

РАК

Допитайте се до специ-
алист, за да се ориен-
тирате. Бъдете по-ми-
лостиви към другите
хора.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще се радвате на сери-
озно творческо вдъхно-
вение, което ще ви се
отрази. Ще мотивира-
те другите.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Отегчени сте и ще ра-
ботите без престара-
ване ,  но  ще  бъдете
отговорни към новите
си ангажименти.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Не планувате развлече-
ния  и  разтоварващи
занимания. Нуждаете
се от тях, уморени сте.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Подготовката на зна-
чимо за близък човек
събитие ще е основна
грижа. Съсредоточете
се.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

В работата трябва да
се съобразявате с чуж-
до мнение и да се вслуш-
вате в препоръки. Из-
ненади.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не може да се оплаче-
те от липса на възмож-
ности, остава да избе-
рете най-добрата.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Да сте на нивото, за
което претендирате, е
важно. Ще имате доб-
ри резултати от изпи-
ти.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Податливи сте на на-
строения, но изберете
онова ,  което ще ви
направи работоспособ-
ни.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó
2020

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 ƒÌÂÒ Ì‡ ”≈‘¿ ≈‚Ó

2020
13.15 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰Ó-

ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œÓ‰ ÕÓ‚‡ «ÂÎ‡Ì‰Ëˇ ‰Ó-

ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.15 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ

ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ
19.00 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: —Â-

˘‡ ÓÚ ˜ÂÚ‚˙ÚÙËÌ‡ÎËÚÂ
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
—‡ÌÍÚ œÂÚÂ·Û„

20.55 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ
ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ Ó·ÁÓ Ì‡
‰ÂÌˇ

21.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

22.15 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
22.30 »Ú‡Í‡ Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /

—¿Ÿ, 2015„./
23.55 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ

ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ Ó·ÁÓ Ì‡
‰ÂÌˇ

00.30 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: —Â-
˘‡ ÓÚ ˜ÂÚ‚˙ÚÙËÌ‡ÎËÚÂ
Á‡ÔËÒ

02.30 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
03.00 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
03.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

21:30 ˜‡Ò‡/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

09.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

19.10 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-

ÒÚ‚‡î

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ

„‡‰î

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

04.10 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî - ÒÓˆË-

‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

19.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ¯ÓÛ Á‡ ÁÌ‡ÌËˇ

Ò Ì‡„‡‰Ë

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 Dance –Â‚ÓÎ˛ˆËˇ

23.10 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.00 ì≈ÍÒÔÂÒ˙Ú ìÃÓÒÍ‚‡-–Û-

ÒËˇî - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.35 ì¿ÏÂËÍ˙Ì ·ÓÈî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

03.30 ì¬ÓÈÌË˜Âî - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

04.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

34
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

32
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО
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o
С 34

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
Шампионска лига на Азия
17.00 Кавазаки Фронтале -
Юнайтед Сити
ПО НОВА СПОРТ
17.00 Патум Юнайтед - Виетел
ПО БНТ 3
КОЛОЕЗДЕНЕ
21.30 Обиколка на България
(репортаж)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
11.55 Обиколка на Франция
(VII етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
13.00 “Уимбълдън”

Утре
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Левски - Ботев Пд
ПО НОВА СПОРТ
Шампионска лига на Азия
13.00 Порт - Серезо Осака
17.00 Китчи - Гуанджоу
ПО МАКС СПОРТ 4
0.10 Кълъмбъс Крю - Ню Ингланд
Революшън
2.35 Монреал Импакт - Интер
Маями
ПО БНТ 3
КОЛОЕЗДЕНЕ
21.30 Обиколка на България
(репортаж)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
14.05 Обиколка на Франция
(VIII етап)
ПО ДИЕМА СПОРТ
БАСКЕТБОЛ
3.30 Атланта Хоукс -
Милуоки Бъкс
ПО МАКС СПОРТ 2
ХОКЕЙ НА ЛЕД
3.00 Монреал - Тампа Бей
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
13.00 “Уимбълдън”

В неделя
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.00 ЦСКА-Сф - Вердер
ПО НОВА СПОРТ
Шампионска лига на Азия
17.00 Нагоя Грампус - Джохор
19.00 Гамба Осака - Чианграй
Юнайтед
ПО МАКС СПОРТ 4
4.05 Колорадо Рапидс - Сиатъл
Саундърс
ПО БНТ 3
КОЛОЕЗДЕНЕ
21.20 Обиколка на България
(репортаж)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
14.15 Обиколка на Франция
(IХ етап)
ПО МАКС СПОРТ 2
ЛЕКА АТЛЕТИКА
17.00 Диамантена лига
в Стокхолм
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС
13.00 “Уимбълдън”

КОНТРОЛИ
ЦСКА-София - Олимпиакос (Гър)

1:2 1:0 Ахмедов (58) 1:1 Хасан (63) 1:2
Кумич (80); Берое - Локо Пд 2:1 1:0
Алиев (38) 1:1 Илиев (59-д) 2:1 Камбу-
ров (73); ЦСКА 1948-2 - Марица Пд
0:2 0:1 Тонев (65) 0:2 Георгиев (89).

Лудогорец се е пребо-
рил с ЦСКА-Сф за сурина-
меца Шакил Пинас. Защит-
никът е преговарял с тех-
ническия директор на “чер-
вените” Алан Пардю, но е
избрал да парафира с “ор-
лите”, вероятно заради по-
голямата заплата.

“Много по-рано Лудого-
рец се свърза с мен, а след
това се появи ЦСКА. Гово-
рих с Пардю, защото се по-
знаваме от престоя му в
Холандия. Трябваше да се
отнеса с уважение към
него, познаваме се добре,
но моето желание беше да
съм в Лудогорец, защото
това е най-големият клуб в
България”, обяви Пинас.
Той получи фланелката с
№6 от техническия дирек-
тор Козмин Моци. “Всичко
започна преди година и
половина, когато за първи
път имахме контакт с Лу-
догорец. В този момент
обаче откупуването ми от
бившия ми клуб АДО Ден
Хааг бе трудно. След изти-
чането на договора имаше

ЦСКА-Сф продаде капитана Тиаго
Родригес в Саудитска Арабия, разкри
новият клуб на португалеца Ал Хазм.
Тимът е новак в местния елит. Финансо-
вите параметри по сделката не са извест-
ни. Цяла пролет се говори, че Тиаго може
да бъде трансфериран в саудитския клуб,
като “червените” ще получат около 1
милион евро за правата му. Треньор на
Ал Хазм е сънародникът на полузащит-
ника Елдер Кристовао.

Преди сделката да бъде обявена,
ЦСКА-Сф падна от гръцкия шампион
Олимпиакос с 1:2 във втората си контро-
ла в Австрия. Двубоят се игра на стади-
она в град Швац. В първата си проверка
“червените” победиха Вакер Инсбрук с
1:0.

Сега след нулево първо полувреме,

Шакил Пинас е избрал Лудогорец вместо „червените”

ново обаждане от Лудого-
рец и съм щастлив, че в
крайна сметка дойдох тук”,

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Козмин Моци представи петото ново попълнение на Лудогорец Шакил Пинас

допълни бранителят.
“Вероятно ще вземем

още един или двама. Имаме

много футболисти, всички
са добри и ще разчитаме на
всеки от тях”, обясни Моци.

ЦСКА-Сф продаде
капитана Тиаго
Любо Пенев хвали играчите след обрат от Олимпиакос

играчите на Любо Пенев откриха чрез
резервата Ахмед Ахмедов (58). В ситуа-
цията Йоан Баи намери добре Георги Йо-
мов по дясното крило, който центрира в
наказателното поле, а Ахмедов бе оста-
вен непокрит и с глава прати топката в
мрежата на гърците. Те обаче стигнаха
до пълен обрат с голове на Ахмед Хасан
(63) и Никола Кумич (80). ЦСКА-Сф ще
играе с германския Вердер Бремен в не-
деля от 17 часа.

“Направихме добър мач и резултатът
е положителен. Всички взеха участие.
Доволен съм от момчетата. Условията са
много добри. Избягахме от топлото.
Малко са тренировките, имаме нови
попълнения. Но не само Янис Вилдсухт,
целият отбор се справи добре. Има мо-
жещи и неможещи. След като тези фут-

болисти са тук, значи са заслужили дове-
рието и трябва да си използват шанса.
Вальо Антов е добро момче, има качест-
ва, но мога да коментирам футболисти,
които са с фланелката на ЦСКА тук, до
мен, под мое ръководство”, каза Пенев.

“В края бяхме леко изморени. И два-
та отбора имаха шансове, но сякаш те
имаха малко повече късмет. Искаме да
играем срещу силни съперници със сил-
ни играчи, за да видим къде се намираме.
Това беше добър тест за всички нас. Още
от първата минута, в която дойдох, всич-
ки са много добри с мен. Винаги е труд-
но, когато отидеш в нов отбор, никога не
знаеш как ще реагират хората, но засега
всички се отнасят прекрасно с мен”,
обяви последното ново “червено”
попълнение Яник Вилдсухт.



24

ПЕТЪК
2 ЮЛИ

Георги

2

България ще участва с 42-ма спор-
тисти на Олимпиадата в Токио. Това е
най-малката българска делегация след
Игрите в Берлин 1936. Сега към спор-
тистите се присъединяват и 29 трень-
ори. Шеф на делегацията е Стефка
Костадинова, а неин заместник - Бел-
чо Горанов. Само двама от председа-
телите на федерации ще пътуват -
Илиана Раева (художествена гимнас-
тика) и Христо Маринов (борба). В
последния момент ни дадоха две визи
в леката атлетика, трансформираха
една от квотите в стрелбата, но преца-
каха една от надеждите ни за медал -
Радослав Панталеев в бокса. Още от
миналата година за знаменосец бе
определена легендата ни Мария Гроз-
дева. Тя получава тази чест за втори
път, след като стори това през 2004 г.
в Атина. Тогава Гроздева спечели зла-
то в стрелбата с пневматичен писто-
лет на 25 м.

Съставът бе определен на Общо
събрание на БОК:

Бадминтон: Стефани и Габриела

Григор Димитров (№21 в
света) прекрати негативната
си поредица от две отпада-
ния в първи кръг на
“Уимбълдън”. №18 в основ-
ната схема обърна ветерана
Фернандо Вердаско (Исп) с
3:6, 6:3, 6:4, 6:4 за 2,26 часа.

За последно хасковлията
бе побеждавал на “свещената
трева” през 2017 г., а 2018-а
и 2019-а отпадаше неизмен-
но в първия кръг. Миналата
година най-авторитетният
турнир не се състоя заради
коронакризата, а сега срещу
37-годишния ибериец Димит-
ров пое глътка въздух.

За място в III кръг Гришо
игра снощи с Александър

Локо Пд ще има нов собственик. Досегашният шеф
Христо Крушарски остава, но вече няма да е мажори-
тарен акционер. В момента вървят преговори, като се
очаква всичко да бъде финализирано скоро. Идеята е
вицешампионът да стане още по-силен. Отскоро Локо
има нов изпълнителен директор. Това е литовецът
Лауринас Розгис, който ще дърпа финансовите конци
на “Лаута”. Смята се, че зад неговото назначение стоят
новите съсобственици на пловдивчани, които също са
литовци и имат няколко големи бизнеса, единият от
които е даване на кредити.

“Става въпрос за притежанието на акциите, разби-
ра се. Винаги съм казвал, че който иска да помогне на
Локо, да заповяда. До дни ще има яснота. Ще свикаме
пресконференция и ще обясним всичко. Клубът ще
съществува, ще диша нормално и по естествен начин,
феновете да бъдат напълно спокойни”, обяви пред
“Блиц” ексцентричният ръководител. Той призова да
не се бърза, за да “не стане като с Левски, които обя-
виха, че имат ново ръководство, но го нямат”.

Локо Пд ще има
нов собственик

Гришо с първи успех
на „Уимбълдън” от 2017 г.

Бублик (Каз, №38).
“Имах известни притесне-

ния, защото за пръв път в ка-
риерата си не изиграх никак-
ви турнири преди “Уим-
бълдън”. Исках да усетя сво-
ите удари и движението си по
корта, като имах известни
проблеми с увереността си,
само че продължавах да вяр-
вам в оръжията си. Доволен
съм, че довърших срещата в
четири сета, защото Вердас-
ко е опасен съперник и ни-
кога не бяхме играли един
срещу друг на тази настил-
ка”, каза Гришо. С успеха
той заслужи 35 т., с които
ще прогресира с една пози-
ция до №20.

България изпраща
42-ма на Олимпиадата
Мария Гроздева ще е знаменосец в Токио

Стоеви (двойки) и Линда Зечири (ин-
дивидуално); Бокс: Станимира Петро-
ва (51 кг), Стойка Кръстева (57) и
Даниел Асенов (52); Борба: Миглена
Селишка (50), Евелина Николова (57),
Тайбе Юсеин (62), Мими Христова
(68), Георги Вангелов (свободен стил,
57), Айк Мнацаканян (77) и Кирил
Милов (класически стил, 97); Вдигане
на тежести: Божидар Андреев (73) и
Христо Христов (109); Джудо: Иве-
лина Илиева (57), Янислав Герчев (60)
и Ивайло Иванов (81); Кану: Стани-
лия Стаменова (200 м); Карате: Ивет
Горанова (55); Лека атлетика: Ивет
Лалова (100 и 200 м), Инна Ефтимова
(100 м), Мирела Демирева (скок на
височина), Габриела Петрова (троен
скок), Тихомир Иванов (скок на висо-
чина); Ловна стрелба: Севин Али (трап
125); Плуване: Диана Петкова (200 м
съчетано), Антъни Иванов (100 и 200
м бътерфлай), Йосиф Миладинов (100
м бътерфлай), Калоян Лефтеров (200
м гръб) и Любомир Епитропов (200 м
бруст); Спортна гимнастика: Дейвид

Хъдълстоун; Спортна стрелба: Мария
Гроздева и Антоанета Бонева (25 м +
10 м пистолет); Тенис на маса: Поли-
на Трифонова; Художествена гимнас-
тика: Боряна Калейн и Катрин Тасева
(индивидуално), Симона Дянкова, Ла-
ура Траатс, Мадлен Радуканова, Сте-
фани Кирякова и Ерика Зафирова (ан-
самбъл).

ЦСКА 1948 изгони
двама титуляри

ЦСКА 1948 изгони Васил Шо-

пов и Александър Александров.

Техните договори изтекоха на 30

юни и не им бяха предложени нови.

Шопов бе част от състава на

столичани близо 2 години. 29-го-

дишният халф се присъедини към

тима през юли 2019 г. В елитния

шампионат и в турнира за Купата

на България през изминалия сезон

той изигра 25 мача, в които

отбеляза 4 гола. Александров на-

пусна ЦСКА 1948 след 2 години и

половина. 34-годишният десен бра-

нител се присъедини към тима в

началото на 2019 г. “Той се

превърна в лидер на тима с купи-

щата си важни намеси, пробиви по

десния фланг и прецизни центрира-

ния, превърнали се в асистенции”,

съобщиха столичани.

Пускат 21 000 души
на мача за Суперкупата

Мачът за Суперкупата на Бълга-

рия между Лудогорец и ЦСКА-Сф

ще се играе на 17 юли от 20,30 часа

на Националния стадион. Достъ-

пен за публика ще бъде 50 на сто

от капацитета, което е около 21

000 места. Все още няма решение

за цената на билетите. Миналата

година Локо Пд победи Лудогорец

пред празни трибуни в Разград.

НАКРАТКО

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
19.00 Швейцария - Испания
ПО НОВА
22.00 Белгия - Италия
ПО БНТ 3
23.55 Евро 2020 (обзор на деня)

 УТРЕ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА
19.00 Чехия - Дания
ПО БНТ 1
22.00 Украйна - Англия
ПО БНТ 3
23.55 Евро 2020 (обзор на деня)

В НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
19.00 Днес на Евро 2020

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

144 колоездачи от 25 отбора, от тях шест български
и три национални, стартираха в Обиколката на България

Италианецът Джовани
Лонарди (Бардиани) спечели
I етап в 68-ата Обиколка на
България София-Пловдив.
Той победи във финалния
спринт Матевж Говекар (Ти-
рол КТМ, Ав) пред хотел
“Санкт Петербург”. Двама-
та показаха равно време -
4:40:21 ч. 24-годишният Ло-
нарси има две участия в
Джирото на Италия.

Балаж Рожа от унгарския
Упронекс ГЕСУ дръпна след
язовир “Искър” и спечели
точките за активност в Са-
моков и за катерачи в Боро-

Италианец спечели I етап

страна. Стартът e от дете-
лината на автомагистрала
“Тракия”. От там колоезда-

вец. Близо 3 часа той кара
сам, но в горещината силите
му не издържаха и бе застиг-
нат от групата. Мартин По-
пов (Долчини) бе пръв под-
гласник на унгареца в пре-
миите, но така и не успя да
го застигне, преди да бъде
прихванат от колоната.
Край Долна баня пътят бе
лош и предизвика падане на
колоездачи, за щастие без
тежки контузии.

Днес в 14 часа е II етап
от Пловдив до Троян (113
км) с изкачване на Беклеме-
то от южната по-полегата

чите поемат през село Труд,
Баня, Карлово, село Кърна-
ре и финалът е в Троян към

17 часа. Там ще бъде чества-
но 125 години колоездене в
града.


